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Valta vaihtuu Espoo UAssa.
Uudeksi  puheenjohtajalsi Jarmo Raunio
Espoon Urheiluautoilijat ryn sään-
tömääräinen vuosikokous pidet-
tiin tiistaina 16.10.2012 Bembö-
len kartingradan kahviossa. Koko-
uksessa oli paikalla yli 20 jäsen-
tä päättämässä seuran ensi vuo-
den asioista.
Kokouksen puheenjohtajana toimi väis-
tyvä seuran pj. Raija Vuorentausta. 

Pakollisten muodollisuuksien jälkeen 
siirryttiin valitsemaan seuralle puheen-
johtajaa ensi vuodeksi. Jarmo Raunio 
oli tehtävään ainoa ehdokas ja hän tuli 
valituksi yksimielisesti.

Hallitukseen valittiin tällä kertaa ns. 
virallisten sääntöjen mukaan vain kuusi 
jäsentä entisen kahdeksan sijaan.Kos-
ka hallituksesta oli eronnut omasta tah-
dostaan pari jäsentä, niin tällä kertaa 
valittiin neljä jäsentä. 

Äänestyksessä tuli valituiksi Jouni 
Ruuskanen, Kalevi Vainio ja Tapio Pant-
tila ja uusina Ilkka Kinnunen sekä Sep-
po Pekkala. Hallituksessa jatkaa  Juk-
ka Syrjä.

Seuraavaksi olivat käsittelyssä seu-
ran toimintakertomus, tulo- ja meno-
arvio sekä päätettiin jäsenmaksun suu-

ruudesta. Jäsenmaksut kokous päät-
ti pitää ennallaan eli aikuiset 35 euroa 
ja nuorisojäsenet 20 euroa. Kokous 
keskusteli seuran taloutta vaivaavas-
ta kroonisesta rahapulasta jonkin ver-
ran, mutta todettiin kuitenkin, ettei jä-
senmaksujen korotuksella tilannet-
ta korjata.

Väistyvän hallituksen laatimaa ti-
mintasuunnitelmaa ja tulo- ja menoar-
viota sen sijaan kokous muutti kohtuul-
lisen paljon. Uusi hallitus toivoi enem-
män optimismia tulevalle vuodelle. Li-
sää rahaa avustuksista ja sponsoreilta 
sekä enemmän toimintaa ja mahdolli-
sesti rahaa tuovia kilpailujakin.

Lopuksi kokous valtuutti  Espoo UAn  
hallituksen neuvottelemaan, vastoin 
edellisen vuosikokouksen päätöstä, Es-
poon moottoriradat yhdistyksen kans-
sa Kulmakorven moottoriradan koh-
talosta

Pj Jarmo Raunio

Jukka SyrjäKalevi Vainio

Tapio Panttila Jouni Ruuskanen

Seppo Pekkala Ilkka Kinnunen

Joulujuhlat 
Hotelli Espoossa 

la 8.12.2012
Katso ilmoitus sivu 4
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Puheenjohtajan palsta

Spoori myös Netissä
Linkki Espoo UAn kotisivuilta, 
www.espoonurheiluautoilijat.fi

Espoo UA hallitus 

Kalevi Vainio
Varapuheenjohtaja

 050 413 4410
kalevi.vainio@ 
pp1.inet.fi

Anita Hassinen
Rahastonhoitaja

040 539 1177
anita.hassinen@
hartwall.fi

Marja Sjursen
Sihteeri

040 855 3892
marja.sjursen 
@jippii.fi

Jouni Ruuskanen
   0400 478 600

jouni.ruuskanen 
@netti.fi

Espoo UA ry
Rypälekuja 9 B
02710 Espoo

Toimisto
touko-syyskuussa 
Bembölen kartingradalla 
ma-ti-ke klo 17.00-20.00
Muina aikoina:
Kalevi Vainio 
050-413 4410

Toimituksen mietteitäSpoori
Espoon Urheiluautoilijat ry:n 
tiedotuslehti, ilmestyy 
n. 4 kertaa v. 2012, 
39. vuosikerta.
www.espoonurheiluautoilijat.fi
Toimituksen osoite:
Spoori/Pertti Plathan
Jalokivikuja 3, 
02750 Espoo

Spoorin sähköposti:
espooua.spoori@saunalahti.fi
ja: goran.jahn@textop.fi

Spoori 2012
1/2013, helmikuu 
aineistopäivä 30.1.2013

Toimitus:
Kalevi Vainio, 050 413 4410
Pertti Plathan, 050 571 6715
Göran Jahn, 040 546 2303
Raimo Niemi, 0400 474 988

Paino:
Hannun Tasapaino, Kauklahti

Ilmoitusmyynti:
Toimitus

Ilmoitushintoja
(koko vuosi)

1/1 190x267 sisäsivu 500 Eur/v
1/2 190x131 sisäsivu 400 Eur/v
1/3 190x86 sisäsivu 300 Eur/v
1/4 vaaka 190x63 mm 250 Eur/v
1/4 93x131 mm 250 Eur/v
1/8 93x63 mm  200 Eur/v
1/10 93x50 mm 150 Eur/v

Muut sopimuksen mukaan. 
Koot ohjeellisia.

Sopimus jatkuu automaattisesti, jos 
ei muuta sovittu, tai hinnat muutu.

Hanki mainos Spooriin
Sinä voit auttaa Spoorin  teossa tur-
vaamalla sen taloutta.  Hanki mai-
nos lehteemme. Spoorin kustannuk-
set (paino, postitus) ovat  vuodessa 
noin 10.000 Euroa.
  
Ps. Postituksen maksajia tarvitaan, 
postitus maksaa noin 250 euroa/
lehti.

Eero Aho
 040 820 5807

etaho@etaho.pp.fi

Risto Hanhirova
 050 339 8428
risto.hanhirova 
@kolumbus.fi

Raija Vuorentausta
0400 460 665
raija.vuorentausta@kolumbus.fi

Kim Valtonen
0400-560810
kim.valtonen 
@pp.inet.fi

Jorma Vuorentausta
0400 773 575

jorma.vuorentausta
@kolumbus.fi

Tapio Panttila
0400 603 749
tapiopanttila
@msn.com

Jukka Syrjä
046-618 5606

syrja@luukku.com

Tämän vuoden kolmas ja sa-
malla viimeinen Spoori on 
saatu jäsenille.

Seuran uusi hallitus on en-
nakkotietojen mukaan jat-
kamassa Spoorin kustanta-
mista, joten seuraava leh-
ti voisi olla jäsenillä helmi- 
maaliskuussa.

Toivottavasti jäseniltäkin 
on lehteen tulossa taas ma-
teriaalia, ettei tarvitse vain 
joulujuhlakuvia lähetellä

Toimitus

Arvoisat Espoon UAn 
jäsenet.

Kovin äkkiä aika kuluu. Taka-
na jälleen yksi kilpailukausi ja 
seuran hallituksen puheen-
johtajan toimi.
Syyskokouksessa jäsenistö 
valitsi keskuudestaan uuden 
puheenjohtajan ja hallituk-
sen jäsenet.
Allekirjoittanut alkaa har-
rastaa aivan erilaisia juttuja. 
Paitsi että ensi vuoden olen 
luvannut toimia vielä rallis-
printin tuomariston PJ:nä. 
Vain muutama kilpailu edes-
sä. Eikä muuta. 

Taakse jää kolme mielenkiin-
toista ja tapahtumarikasta 
kautta seuran hallituksessa.
Kiireisin ja tapahtumarikkain 
on ollut kuluva vuosi.
Vanha hallitus hoitaa vielä 
kaksi kokousta ja keskeneräi-
set asiat loppuun. Tyhjältä 
pöydältä on uuden hallituk-
sen helppo aloittaa.
Toivon omasta puolestani 
uudelle hallitukselle voimia 
ja innokasta mieltä kehittää 
seuran toimintaa. 

Bemböle
Bembölen radalla on ollut 
todella kuhinaa kesällä. En-
nätysmäärä harjoittelijoita. 
Bembölen kahviota ja rata-
toimintaa ovat hoitaneet seu-
ran aktiivisemmat jäsenet. 
Heille lämmin kiitos siitä!
Vapaaehtoistoiminta on joil-
lain itsestään selvää.
Mutta millä antaumuksella se 
tehdään, on toinen juttu.
Kesän päivystäjät antoivat 
arvokkaan panoksensa pyy-
teettömästi itseään säästä-
mättä.

Ralli-rallisprint-toiminta
Kartingtoiminnan vilkastu-
essa ovat ”isot autot” jää-
neet kokonaan vaille huo-
miota. Rallijaos väsyi kym-
menien vuosien uurastami-

sen jälkeen. Uusia vetäjiä ei 
ole ilmoittautunut, on haettu 
seuran nettisivuilla ja kysele-
mällä eri henkilöiltä. 
Ralli-rallisprintjaoksen teh-
tävänä olisi järjestää har-
joituksia/jäsentenvälisiä kil-
pailuja. Hyvin alkanut ”jäs-
särisarja” tyssäsi tänä vuon-
na tyystin.

Joulujuhla
Lehdessä myöhemmin on 
joulujuhlakutsu.
Toivoisin mahdollisimman 
suurta osanottajamäärää. 
Palkittaviakin on paljon.

Lopuksi
Tahdon kiittää tästä kolmes-
ta vuodesta jäsenistöä. Kai-
kenlaista on sattunut mat-
kan varrella, iloisia ja ikäviä-
kin asioita. Mutta, jollei elä-
mässä ja harrastuksessa oli-
si pomppuja, ei se kunnon 
elämää olisikaan. Kaikes-
ta oppii.
Toivotan teille kaikille onne-
kasta jatkoa.
Näemme vielä juhlassa 8.12. 
– eikös?
Mukseaa marraskuuta!
Näpertelyyn siirtyvä
Raija

Kansi: Satu Tuomisto ja Noora 
Hautakangas Team Future
Kuva Raija Vuorentausta
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Klo 17.00-17.45 illalliskorttien lunastus 
Klo 18.00 alkaen ruokailemme yhdessä, 
minkä jälkeen palkintojenjako.  

Aikuiset, joulumenu   25 euroa  
Lapset, joulumenu       12 euroa 
Lasten oma menu       10 euroa  
Alle 4-vuotiaat             ilmainen 
Nyt on siis lapsille ihan oma menu, jossa 
nakkeja, lihapullia, nugetteja ja 
ranskiksia! 

Tervetuloa EspooUA:n 

LAUANTAINA 8.12. KLO 17  
SCANDIC ESPOO / Nihtisillantie 1 

     

Tervetuloa EspooUA:n

LAUANTAINA 8.12. KLO 17 
SCANDIC ESPOO / Nihtisillantie 1SCANDIC ESPOO / Nihtisillantie 1

Joulumieltä toivottaa  

Ilmoittautumiset Raijalle 28.11 mennessä:  
raija.vuorentausta@kolumbus.fi 
Kerrothan osallistujat, valitsemanne  
menut sekä mahdolliset ruokarajoitukset. 

Perinteiset  
Arpajaiset! 
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KESSELIN
URHEILUKAUPPA

Poikkea liikkeeseen ja kysy lisää!
Jukkis Kesseli puh. 298 1312

pyörien maailma

Urheilu- ja vapaa-ajan tuotteita
Munkinmäentie 13, Kirkkonummi

puh. 298 1312, urheilukauppa@par.as

EspUA:n jäsenille ALE 
kaikista varastofillareista 
Kesselin Urheilukaupassa 

Rainer Nieminen ja Henry Kataja, Mitsubishi Lancer

maxell ad  12/9/05  10:52 am  Page 1

Aimo Hieta

0400 207 765

MESTARIEN 
MERKIT 
KARTINGIIN!
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Niinköhän homma jatkuu....
Kausi on saatu päätökseen ja tässä 
mietiskelen viimeisten kilpailujen ta-
pahtumat Spoorille. Kun GP3 päättyi 
miten päättyi, ajattelin että niinköhän 
homma jatkuu… Aloitin pakkailemaan 
omaisuuttani autoon ja valmistauduin 
palaamaan takaisin Suomeen.  Ei men-
nyt kuin kolme päivää Monzasta, kun 
sain soiton Sveitsistä. Managerini Nico-
las oli saanut minulle ajopaikan World-
series by Renault 3.5 luokasta. Sarjaa 
oli jäljellä vielä 3 viikonloppua. Käsky 
kävi ja Suomeen paluu suunnitelmat 
meni uusiksi. 

Budapest, Hungaroring
 Ensimmäinen Budapestin viikonloppu 
oli vaikea. Uusi auto, varikkopysähdys, 
avattava takasiipi, pidempi kisa sekä 
uudet kivenkovat vastustajat. Auton 
niksien opetteluun meni koko viikon-
loppu ja tuloksena oli 18.sija sekä kes-
keytys vaihdelaatikon hajoamiseen si-
jalta 17.

Ranska, Paul Ricard
Toiseksi viimeinen kisa oli sitten Ete-
lä-Ranskassa, Paul Ricardin radalla. 

Koko viikonlopun taivas oli harmaa-
na ja vettä tuli. Eli kaikki Budapestis-
sä opetellut niksit kuivalla huuhdottiin 
alas ja nyt oli vuorossa vesikelin opit. 
Ensimmäinen kisa oli vaikea ja muun 
muassa omiin nimiin spinnaaminen ei 
asioita helpottanut. Maalissa olin 15 ja 
mieli täynnä tulta ja tappuraa sunnun-
taita varten.

Sunnuntaiaamun aika-ajossa olin 11 
ja lähtökohdat kisaan oli hyvät. Hyvän 
ja tasaisen kisan jälkeen viivan yli kuu-
dentena ja kaiken lisäksi kolmannek-
si paras tulokas, joten rookie-podiu-

Aaro Vainion hieno kausi GP�  ja  
World Series by Renault �.� -sarjoissa

Aaro Vainiolla oli erittäin menes-
tykäs kausi peräti kahdessa eri 
Fomula luokassa. Kauden aluksi 
Aaro ajoi GP3 sarjaa menestyen 
hienosti. Jopa sarjan voittokin oli 
niin lähellä, mutta muutamat epä-
onniset kisalähdöt pilasivat voit-
tohaaveet. 
Kauden lopuksi oli Aaro sarjas-

sa hienosti neljäs. GP3 sarjaa aje-
taan Euroopan Formula 1 kisojen 
yhteydessä, joten sarjassa menes-
tyminen huomioidaan hyvin myös 
F1 tallien taholta.
Aarolta vaatimattomana miehe-

nä meinasi uskokin loppua sarjan 
päätteeksi, vaikka takana oli kai-
ken kaikkiaan menestyksekäs ki-
sakausi GP3 sarjassa. Mutta an-
netaan Aaron itsensä kertoa jat-
kosta......
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millakin sain käydä pokkaamassa py-
tyn kotiin.

Paul ricardilta saavuin kotiin sunnun-
tai iltana ja maanantaina alkoi elämäs-
säni uusi vaihe. Kättä lippaan ja alokas 
Vainio ilmoittautui Hämeen Rykmentin 
urheilukoulun palvelukseen. Siellä on 
nyt ensimmäinen kuukausi takana ja 
kaikki on sujunut loistavasti.

Espanja, Barcelona
Viimeinen kisa ajettiin muutama viikko 
sitten Barcelonassa. Fiilis oli hyvä, kun 
auto oli nyt jo tuttu ja radalla olin käy-
nyt jo peräti yksitoista kertaa.

Lauantain aika-ajosta sija 14. ja ki-
sassa hyvien ohitusten jälkeen 8. lipul-
la. Viimeisellä kierroksella poimin vie-
lä tiimikaverini, joka on muuten sarjan 
mestari vuodelta 2010.

 Sunnuntaiaamu alkoi sateisissa tun-
nelmissa ja aika-ajossa sitten räväh-

ti. Hymy oli herkässä, kun pääsuo-
ran tulostornissa numero 18 oli aika-
ajon päätteeksi viidentenä. Asemat oli 
loistavat lähteä kauden viimeiseen ki-
saan. Lähtö oli OK, mutta ei täydelli-
nen ja niinpä jouduin antautumaan yh-
den sijan. Alku kierroksilla jouduin aja-
maan hiukan alle tasoni, koska edes-
säni ajoi sarjan mestaruudesta tais-
tellut managerointi tiimimme toinen 
kuljettaja Jules Bianchi, jota minun 
oli määrä ”auttaa/ olla poissa tietä”. 
Kun Bianchi kaarsi varikkopysähdyk-
selle, avasin hanat ja tikkasin seuraa-
vat viisi kierrosta sekuntia kovempaa 
kierrosaikaa.

Oman pysähdykseni jälkeen tulin ta-
kaisin radalle ja suoraan sijalle 3. Tak-
tiikkamme toimi siis loistavasti. Viimei-
set kymmenen kierrosta kävin tiukkaa 
vääntöä tiimikaverini kanssa toisesta 
sijasta, mutta tällä kertaa kokenut ve-

näläinen oli nokkelampi. Ruutulipulle 
tulin siis kolmantena.

Elämä hymyilee taas
Kolmen viikonlopun WSbR 3.5 koke-
mus oli todella hieno ja kokemusta ke-
räsin rutkasti. Jos ensivuonna sarja on 
WSbR, niin lähtökohdat ovat loistavat. 
Nyt keskitytään harjoitteluun ja pyri-
tään parantamaan fysiikkaa ja pääkop-
paa. Urheilukoulussa menee viikot ja 
viikonloput sitten kotioloissa. Ensikau-
den kuvioita käyn hoitelemassa Gene-
vessä tällä viikolla ja sen jälkeen olen 
varmasti jo viisaampi siitä, minne en-
sivuonna suunnataan.

Terveisin,
Aaro

Todt vasta punnitsee Vainion 
ensi kauden vaihtoehtoja
Turun Sanomat 7.11.2012.

Aaro Vainion manageri Nicolas Todt ker-
toi Turun Sanomille, ettei ratkaisuja ole 
tehty, missä 19-vuotias suomalaiskus-
ki ensi kaudella ajaa.

– Kartoitamme eri vaihtoehtoja, mut-
ta vielä ei ole mietitty, mitä Aaron kans-
sa tehdään, Todt vastasi kysymykseen 
Vainion näkymistä kaudelle 2013.

GP3 muuttuu ensi vuodeksi niin pal-
jon autoltaan, että kysymys on mel-
keinpä eri luokasta. Luultavampaa kui-
tenkin on, että Vainio – kuten Matias 
Lainekin – nähtäisiin Formula Renault 
3.5 World Series -sarjassa.

Ennen uusiin autoihin siirtymistä GP3 
ajaa nyt viimeisen testijaksonsa Portu-
galin Estorilin radalla, missä Miki Weck-
ström testaa Status Grand Prix -tiimin 
autolla.
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NRT-Motorsport
Jarmo Nousiainen puh. 041 5252101

Koskelontie 16
02920 Espoo

karting@topkart.fi
www.topkart.fi

Top Kart autot 
ja varusteet
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Jäsenten palvelut
Repropalvelut:
Textop Oy,
Göran Jahn, puh. 020-7417420

Taksit:
Taksi Jouni Ruuskanen, Muurala
0400-478 600

Taksi Pertti Plathán, Tuomarila
050-571 6715

Taksi Ole Nordström, Henttaa
040-5000 077

Taksiliikenne Ilpo Blom, Veikkola 
0400-870 080, 0440-870 080

Karting-tarvikkeita:
Nousiainen Jarmo, 041-525 2101

Kuljetuspalveluja:
Espoon KTK, Jari Pulkkinen
09-5123 100

Olli Laine, 0400-446534

Autokorjaamoja:
ST-Motors, Teemu Tahko
09-852 4300

Autohuolto Weurlander Oy
040-571 5482

Jamant Oy, 09-855 8035

Pelti ja ilmastointityöt:
Raimo Niemi, 0400 474 988

Automyyntiä:
Seat Center, Kimmo Vainio, 
050-390 5301

Lakiasiat ja Yrityskonsultointi:
Ilkka Haapalainen,
puh. 0500-436 189

Tuhoeläintorjuntaa:
Bjarne Åkerlund, 09-505 3011
Tommy Kuitunen,  0400 606 980 

Soittimia:
Pianokeskus Oy, 09-494 521

Urheiluliikkeitä:
Kesselin urheilukauppa,
Jukka Kesseli, 09-298 1312

Sähköurakointia:
Sähköaimo, Aimo Hieta,
0400-207 765

Maantutkimusvälineet ja  
pohjavesiputket:
Teräskaira Oy, Olli Lavikainen, 
09-875 1066

Kantojen jyrsintää:
Tmi Tarmon Kantojyrsintä
Tarmo Tuominen 0400 443798

Ompelimo & Lanka Terena
Päivi Ruuskanen, 041 516 2625

Maanrakennustyöt: 
Röylän Kaivin Oy;
Tapio Panttila  0400 603 749  

LVI-liikkeitä
Oy TNT-Putki Ab
Savutie 13, 02770 Espoo
jouni.jauhiainen@tntputki.fi
0400-827771

Led valaisimia
DreamLed, Erkki Koskelo
050 401 9345. 

Espoon UAn  jäsen, 
ilmoita  Spoorissa, jos 
sinulla on myytävää tai 
haluat ostaa jotain.

ootteko kuulleet...
että ainakin kaksi Espoon UAn 
naispuolista jäsentä esiintyi TV 
2:n Motorsportissa 21.10.12.

että Vantaan TAV Sprintissä 
Nina Lavikaista haastateltiin kil-
pailijana ja Raija joutui mukaan 
ohjaajakokouksen aikana….
hups, paasaako se? (oli juuri 
kehottamassa kilpailijoita käyt-
tämään yhteyshenkilöä asioiden 
hoitamiseen).

että Nina Lavikainen ei treenaa! 
21.10. oli peräti toinen rallisprin-
tkilpailu rouvalla. Eiku kävihän 
hän ”treenaamassa”. Ajeli Vol-
vo-kilpurilla kotitiellä ja vaihtoi 
ykköseltä kakkoselle ja siinä se.

että Jokkiskisojakaan ei Nina 
ole ajanut viime kuukausina 
kourallistakaan. Mut kuinka moni 
nainen ajaa Volvolla kisaa? 

että Nina joutuu Raijan koulu-
tettavaksi. Eikä kerrota mistä 
on kyse.

että Raija aloittaa ensi vuonna 
lempiharrasteensa uudelleen. 
Ei, se ei ole autourheilu. Vaan 
valokuvaus, lähinnä luonto ja 
eläimet. Sekä käsityön – kort-
tien teon.

että Raija jättää ensi vuoden 
jälkeen autourheilun 90 %:sti, 
ai mikä se 10 % sitten on? Se 
on varalla.

että Raijalle naurettiin kun pari 
vuotta sitten kertoi vähentä-
vänsä toimitsijatehtäviä. Ettepä 
naura enää, se piti. Joten ei 
kantsi alkaa edes hymyilemään 
nyt. Hän on tosissaan.

että Raijalla on suruaika…Audi 
tappoi Mazdan. Mazda lunastus-
aitaukseen ja Raija lääkäriin.

että KustUAn perinteiset Pe-
tanque mestaruudet ratkottiin 
jälleen Tom Jahnin kanatilalla 
Loimaalla

että perinteisesti kilpailun voitti 
Hanski Lukkarinen, tosin protes-
tiaika on vielä meneillään

että toi Tompun kanatila toimii 
nykyisin "automuseona". Tilalle 
on varastoitu kunnioitettava 
määrä vanhoja pääosin englan-
tilaisia autoja

että Espoo UA saa uuden pu-
heenjohtajan. Vuosikokouksessa 
Pjn tehtävistä luopuvan Raija 
Vuorentaustan tilalle valittiin 
Jarmo Raunio.

että vaikka Jarmo onkin vasta 
vuoden ollut seuran jäsen, on 
hän saanut paljon aikaiseksi.

että lähinnä Jarmon käsialaa 
on Bembölen kartingradan 
nykyinen ilme ja tietysti radan 
jatkosopimus vuoden 2021 lop-
puun asti.

että ei Jarmo autourheilussa 
mikään eilisen teeren poika 
ole, vaan hän on vaikuttanut eri 
tehtävissä tuolla Pohjanmaan 
suunnalla aikaisemmin.

että ei Jarmo mikään kartingmies 
kään pelkästään ole, vaan häntä 
kiinnostaa koko autourheilun 
kirjo ja seuratoiminta. Mutta 
kuitenkin nuo lapset ovat lähinnä 
sydäntä.

että Espoo Uassa palattiin käyt-
tämään ikivanhoja seuran sään-
töjä. Ovat viimeiset Pat.&Rek. 
hallituksessa hyväksytyt.

että niiden sääntöjen mukaan 
mentiin vuosikokouksessa, ja 
hallitukseen valittiin kuusi jäsen-
tä entisen kahdeksan sijasta.

että vuosikokous oli erittäin 
positiivisesti tulevaisuuteen 
suuntautunut. Paikalla oli yli 20 
jäsentä ja hurjia tulevaisuuden 
suunnitelmia sinkoili ilmassa.

että toivotetaan uudelle halli-
tukselle voimia ja työrauhaa. Jä-
senet ovat hallituksen valinneet, 
nyt on kuusikon aika toimia.

että hallitus sai mm valtuudet 
jatkaa neuvotteluja Kulmakor-
ven jatkosta.

että Espoo UAn Joulujuhlat pide-
tään jälleen keskellä Espoota, eli 
Scandic hotellissa Kilossa 8.12.

että toivottavasti paikalla on 
vähintään yhtä paljon seuran 
jäseniä kuin viime vuonnakin.

että Aaro Vainion kilpailukausi oli 

vähän kaksijakoinen. Aaro itse 
ei ollut kovin tyytyväinen GP3 
sarjan sijoitukseensa, vaikka oli 
neljäs kovassa seurassa.

että World Series by Renault 
3.5 sarjassa ajamiinsa kuuteen 
kisalähtöön Aaro oli sitävastoin 
kovinkin tyytyväinen, kuten 
Aaron raportti kisoista toisaalla 
tässä lehdessä osoittaa.

että vielä GP3 sarjasta. Jos se 
aurinko olisi kuivannut Unkarin 
radan vasta viisi minuuttia myö-
hemmin, niin..

että jos Monzassa ei olisi tullut 
sitä keltasen lipun huomioimatta 
jättämista ja jos.. 

että saataisimme juhlia toisen 
kerran peräkkäin GP3 sarjassa 
suomalaista voittajaa. Viime 
vuonnahan sarjan voitti Bottas, 
Williamsin tämänvuotinen tes-
tikuski.

että kaikki on niin pienestä 
kiinni, ajamalla Aaro oli sarjan 
nopeimpia, minkä osoittaa mm. 
Monacon osakisan voitto. 

että seuran rallikilpailijat kun-
nostautuivat vuonna 2012. 
SM-sarjassa kolmen sakkiin ylsi 
Riku Tahko, Jaro Kinnunen, Matti 
Heikkinen ja Pasi Kilpeläinen. ”Ei 
huono” , sanoisi Jorma Uotinen.

että kiirettä pitää Espoo UAn 
pikiksilläkin. Tässä Nina Halonen 
näyttää reipasta esimerkkiö toi-
mitsijan nopeudesta
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Viime kesänä Idän Ritarien puheenjoh-
taja Harri Saari pääsi koittamaan sii-
piään myös kartingin puolella. Nyt to-
sin oma ajopuku ei ollut mukana, vaan 
Hakki oli haalarihommissa ystävänsä ja 
yhteistyökumppaninsa Ari Johanssonin 
pojan Antin varikkopilttuussa karting-
kilpailussa. Seitsemän vanhasta kilpaa 
ajanut Antti kuuluu Kohtala Sportsin yl-
läpitämään Haase-talliin, jonka on pe-
rustanut Jussi Kohtala vuonna 2003. It-
sekin 16 vuoden ajokokemuksen kar-
tingista omaava Kohtala on tallipäälli-
kön urallaan auttanut kartingista eteen-
päin esimerkiksi Valtteri Bottaksen. 
Bottas toimii tällä hetkellä Williamsin 
F1-tallin testikuljettajana. 

Ari Johansson kertoo: ”Me ollaan Ha-
kin kanssa tavattu jo pitkän aikaa sit-
ten, molemmat ollaan oltu moottoriur-
heilusta kiinnostuneita, niin sitä kautta 
ollaan tutustuttu. Olen ollut tukemassa 
Hakkia hänen harrastuksessaan ja nyt 
Hakki oli meidän Antin apuna kesällä 
karting-radalla. Antti on ajanut kartin-
gia kilpaa seitsemän vanhasta asti, jo-
ten kokemustakin on jo hieman karttu-
nut. Me tehtiin nyt päätös nousta isom-
paan luokkaan ensi vuodeksi, vaikka ai-
nakin vuosi oltaisiin vielä voitu jatkaa 
nykyisessä KF6-luokassa. Ensi kaudel-
la alla tulee olemaan KF3-luokan auto, 
jonka vesijäähdytteinen, 125-kuutioi-
nen moottori kehittää noin 30 hevos-
voimaa ja 14000 kierrosta minuutissa. 
Meillä on sopimusneuvottelut hyvällä 
mallilla tämän vuoden tallimme kans-
sa ja molemmilla osapuolilla on halua 
yhteistyön toteuttamiseen. Moottoriur-
heilussa on kuitenkin aina taloudelliset-
kin asiat merkittävässä roolissa, joten 

katsotaan mitä tuleman pitää. Kesään 
mahtuu Suomessa 6-10 kilpailua, joten 
lisää on haettava ulkomailta kehittyäk-
seen. Sellainen 20-30 kilpailua olisi aja-
misen kannalta hyvä määrä. Täysi kausi 
Euroopan radoilla sitten maksaa jo sel-
laisen 100 000 euroa, joten puhutaan 
aika merkittävistä summista.” 

Mutta mitä se Hakki siellä varikolla 
sitten oikein teki? Ari Johansson jat-
kaa: ”Isä-poika suhde on haastava ti-
lanne, kun puhutaan kilpaurheilusta. 
Toimin itse Antin mekaanikkona ja vä-
lillä on aika paljon tekemistä kilpailu-
päivän aikana. Kun siinä sitten on eri-
laisia tapahtumia ja välillä vähän kiire, 
saattaa isänä ja mekaanikkona mennä 
roolit sekaisin, tai ainakin puheet tulla 
väärinymmärretyksi. Hakki oli meidän 
mukana ja otti hieman sitä isän osaa 
haltuun, jutteli Antin kanssa kilpaile-
misesta ja kilpailutapahtuminen käsit-
telemisestä omassa päässä. Samalla 
minä sain tehtyä mekaanikon hommat 
Hakin välillä auttaessa. Kokemukset 
olivat todella positiivisia, ei voi muuta 
sanoa.” Antti jatkaa: ”Me juteltiin aika 
paljon siitä, kuinka voi käsitellä vastoin-
käymisiä kilpailutilanteessa ja kaikkea 
sellaista. Että ei heti menettäisi maltti-
aan jos tekee yhden virheen ja kuinka 
siitä pitää jatkaa. Mielestäni se oli hyvä 
juttu, että oli joku jonka kanssa jutel-
la. Sitten kun Hakki osasi myös jonkin 
verran auttaa mekaanikon hommissa, 
niin se oli meille iso etu.” 

Antti on kartingin ulkopuolella har-
rastanut montaa muutakin lajia. Talvi-
sin mm. jääkiekkoa ja painia, sekä ym-
pärivuotisesti crossia niin pyörällä kuin 
mönkijälläkin. Vahva fyysinen kunto 

auttaa isompaan luokkaan siirryttäes-
sä: ”Auto muuttuu aika paljon, siinä on 
kolme kertaa enemmän tehoa ja enem-
män myös pitoa. Uskon kuitenkin että 
se lähtee ihan hyvin kulkemaan, olen 
jo jonkin verran sen luokan autolla har-
joitellut. Tykkäisin kovasti, jos saisim-
me jatkaa myös ensi kaudella samas-
sa tallissa. Siinä on omat etunsa, kun 
takana on isomman porukan ammatti-
mainen tuki. Joskus autoa tarvitsee kor-
jata nopeasti ja isojakin asioita. Silloin 
isän kanssa kahdestaan samat asiat ei-
vät välttämättä onnistuisi.” 

Hakin kilpailut pitkäpiikkisellä pyöräl-
lä on ainakin Antilta vielä näkemättä: 
”En ole joo koskaan nähnyt jääspeed-
wayta paikanpäällä. Pitkät piikit vaikut-
taa aika vaarallisilta, mutta on se var-
masti aika magee laji, kyllä se pitää pai-
kankin päällä joskus nähdä.” Ari jatkaa: 
”Hakin kisareissut on nekin ympäri Eu-
rooppaa ja hän käy paljon ajamassa esi-
merkiksi Ruotsissa. Kyllä me varmasti 
paikan päällä ollaan, kun sopiva kilpai-
lu osuu kohdalle. Yleensäkin kaikenlai-
nen pärinä kiinnostaa meidän perhees-
sä, siitä ei pääse mihinkään.” 

Antin tavoitteena kilpa-autoilussa on 
ajaa joskus Formula ykkösiä. Anttia voi 
tukea hänen tavoitteissaan esimerkiksi 
ostamalla tuki-ilmoituksen Ari Johans-
sonilta. Hänet saat parhaiten kiinni pu-
helimella numerosta 050 502 2050. 

Teksti: Petteri Pohjola Kuvat: Ari Jo-
hansson 

PS. Speedway-lehti julkaisee ison ju-
tun Antista, koska meillä oli vierailevana 
mekaanikkona Joensuussa jääspeed-
waykuljettaja Harri "Hakki" Saari

PS. Antti Johansson siirtyy ensi kau-
deksi KF3-luokkaan, jossa ajetaan 
myös maailmanmestaruudesta.

Speedway-kuski Harri "HAKKI" Saari
Antti Johanssonin mekaanikkona



Antti Johansson,  kirkkonumme-
lainen Espoon Urheiluautoilijoiden 
KF6 luokan kartingkuljettaja Suo-
men aluemestareiden mestariksi 
Kotkassa 24.9.2012.

Kartingin aluemestareiden nopeim-
pien kuljettajien keskinäinen parem-

APUA, TALLIN TYHJENNYS!

MYYDÄÄN 
Haase 2012 +LKE60 Mini60 ja KF6 sarjaan
  Akk Challenge 5. 
  Kartinliitto 4. 
HAASE 2012
  Suomen aluemestari, ja mestareiden kisan 
voittaja- auto  2400,-

Lisäksi: HAASE 2011, Raket 85
Siisti, uudenkarhea ratavalmis hyvin huollettu 
kilpa-auto.1490,-

Lindin huoltama nopea N.. 

Lisäksi supernopea huollettu Raket 85 tunnukseton, 
500,- /tarjoa. 

Tsekkaa: 
http://www.mini60smk.com/ 

Neuvon auton säätämisessä. 

CIK-FIA-luokiteltu valkoinen OMP-kypärä tummalla 
ja kirkkaalla visiirillä. 
100,- €

Nettimoto  ID 1341469

Ari Johansson
p. 050-5022050
arijohansson@
hotmail.com

Aluemestareiden mestari 
Antti Johansson

Kuljetusliike Startti
Unikkotie 3, 00721 Helsinki

puh. 050-550 3798
e-mail: startti@saunalahti.fi, www.kuljetus-startti.fi

Kuljetusliike Startti tarjoaa kokonaisvaltaista 
kuljetusalan osaamista

Pakettiautomme suuressa tavaratilassa kuljetetaan turvallisesti 
ja varovaisuutta noudatten niin taulut kuin erilaiset paketitkin.

Peruspalvelumme sisältävät:
•	 Lentorahti
•	 Pikakuljetukset
•	 Kappaletavarajakelut
•	 Sopimuskuljetukset
•	 Taidekuljetukset
•	 Pienmuutot

Puhelimitse tavoittaa 24h vuorokaudessa

Tilaa kuljetus

050-550 3798
tai netistä

valmiilla lomakkeella

www.kuljetus-startti.fi

muus selvitettiin Kotkan nopealla ra-
dalla sunnuntaina 23.9. 

Kirkkonummelainen Antti Johansson 
12, lähti Etelä-Suomen aluemestari-
na haastamaan kaikkien alueiden par-
haimmistoa. 

Lauantain harjoituksissa Antin vauh-
ti oli vielä hieman nopeimpia kuljettajia 

hitaampi, mutta sunnuntaiaamun en-
simmäisissä vedoissa Antti otti oman 
paikkansa ykkösenä.

Antin aika-ajo meni täysin nappiin ja 
hän oli peräti 2 sekunnin kymmenystä 
seuraavaa kilpailijaa nopeampi. 

Ensimmäisessä alkuerässä Antti jou-
tui vesiliirtoon ja ajautui ulos radalta 
kauas soralle, mutta sai kiskottua au-
ton takaisin radalle ja lähti koko joukon 
viimeisenä takaa-ajoon ja tuli maaliin 
kahdentenatoista. 

Toisen alkuerän Antti voitti helpon 
tuntuisesti. Finaaliin Antti lähti 5. läh-
töruudusta, mutta nousi jo kahden 
kierroksen jälkeen kilpailun johtoon. 
Finaalissa ajettiin 15 kierrosta. Ant-
ti voitti finaalin turvallisella reilun 2 
sekunnin erolla seuraavaan kuljetta-
jaan. 

Kisasta teki erityisen vaativan koko 
päivän kestänyt rankkasade ja kole-
us. Rata oli täynnä vettä ja äärimmäi-
sen liukas.

KF6 luokan kartingautossa on 60 kuu-
tion sähköstartilla varustettu moottori, 
jolla auto saavuttaa yli 100 km/h huip-
punopeuden. 
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Rallisprintin Future asvalttisarja 2012  on takana. As-
valttisarja täytti 10 vuotta ja sen kunniaksi sarjassa 
9 osakilpailua (aiemmin kuusi).

Levin keskustan tuntumassa ajettiin sarjan viimeiset osakilpailut. 
Porotkin kaikkosivat kun autot jyrähtivät käyntiin. Allekirjoittanut 
jo panikoi kun ei vielä lauantaina ollut nähnyt poron poroa. Kilpai-
lun johtaja komensi auton kyytiin ehtoolla ja lähdettiin etsimään 
poroja. Jippii! Löytyi kolme. Sunnuntaiaamuna niitä olikin Levitun-
turin rinteillä kokonainen lauma…..Olihan se sit kiivettävä rinnettä 
ylös lähemmäksi elikoita. Kuntoilu tuli kaupan päälle. Kaupunkilais-
mummon riemu oli rajaton.

No mutta asvalttisarjastahan tässä piti kertoa. Tarina eksyi po-
roihin……

Sain sentään Team Futuresta yhteiskuvan, Satu Tuomisto järjesti 
asian Levin kisan palkintojen jaon päättyessä. Satuin hänelle mai-
nitsemaan että olisi kiva jos koko ryhmän saisi kasaan. 

Kiitos Sadulle! 
Tosin kuvasta puuttuu Sami ja Jouni, he lähtivät lauantaina jo pois 

kun Satria meni särki perjantain kisassa (Sami särki) niin, ettei sitä 
varikolla pystynyt ehjäämään.

Teamin luokkasijoitukset sarjassa:
Seniorit  4 – veto/Mitsu Kari Tasanko 4. sija
Juniorit   4 – veto/Satria Sami Sarjula 4. sija
Yleinen  4 – veto/Mitsu Jussi Välimäki 4.sija
Yleinen  4 – veto/Satria Jouni Ampuja 11.sija

Satu Tuomisto ja Noora Hautakangas eivät ajaneet koko sarjaa. Nais-
ten luokassa kuitenkin molemmat sijoittuivat osakilpailussa neljän-
neksi. Tytöt ajoivat Vanajanlinnan ja Levin osakilpailut Mitsulla. 

Noora tuntuu kiinnostuneen muistakin lajeista – ainakin kokei-
lemaan. Hän kävi Alastarossa kokeilemassa Formula Bar Hondan 
pyöritystä. Koeajo päättyi tyylipuhtaaseen spinnaukseen. Nooran 
tyyliin:  innostunutta spekulointia mitä radalla tapahtui. 

Toivomme tietenkin, että saamme nähdä vähintään sarjan pro-
moottorin perheineen, sekä Sadun ja Nooran Espoon UAn joulujuh-
lassa. Joulujuhlahan on oiva tilaisuus palkita oma kilpailutiimi eli 
huolto ym. mukaan.

FUTURESARJA/ TEAM  FUTURE
Tällaista vuonna 2012. Ensi vuonna tiimillä varmaan uusia ketku-

ja. Jollei muilla niin KonstaCuppiKetulla.
Toivotamme tiimille paljon onnea ja hauskoja hetkiä kaudelle 
2013

Kuvat ja kirjoitus: Raija Vuorentausta
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KustUA järjesti elokuus-
sa vähän erilaisen rallimat-
kan. Päätettiin lähteä katso-
maan MM rallia oikein Sak-
saan asti.

Matka olikin erittäin po-
sitiivinen yllätys, osaavat 
nuo ulkolaisetkin ralleja jär-
jestää.

Mukana asfalttirallissa oli 
tietysti WRC luokka, lisä-
nä Saksan kansallisia luok-
kia ja Historic ralli. Yhteen-
sä noin 160 autokuntaa kat-
sottavana.

Niin ja näytösajoa ajoivat 
vanhat herrat Waldegord, 
79v. Stig Blomqist jne.

Yläkuvassa Ek 3 lähtö ja pi-
kistä voi seurata lähes kuusi 
kilometriä samasta paikasta, 

kun autot kiertelivät viinitar-
han rinteellä.

Alhaalla oikealla kuva sii-
tä kuuluisasta 46 kilometriä 
pitkästä Panzarplatte pikik-
sestä, jossa katsojia oli aina-
kin 10000.

Muuten Historic autoil-
le pikis lyhennettiin 10 km 
pitkäksi, jota autot ajoivat 
kuusi kierrosta yleisön silmi-
en edessä. Tuli muuten ki-
voja letkoja pikikselle, Tra-
bant veti letkaa ja neljä Lan-
cia Stratosta seurasi.

Matka oli tosi kiva koke-
mus, Tampereelta Rayan Ai-
rilla lähes kisapaikalle, lähim-
mät pikikset vain muutaman 
kilometrin päässä Hahnen 
lentokentältä.

Rally Deutsland
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Kauteni alkoi keväällä Porin Syys-
päräyksellä ja loppui Vihdin Sm 
osakilpailuun syyskuussa.

Kilpailukalenteriini kuului  KF2 SM- ja 
EM-sarja, Viking Trophy ja KF1 Sm-kil-
pailu.

KF2 SM-sarjassa olin ennen päätös-
kilpailua vielä toisena, mutta tipuin 
kuudenneksi finaalissa tapahtuneen 
kolarin vuoksi, jossa minäkin olin saa-
vana osapuolena

KF1 SM-kilpailu ajettiin heti alkukau-
desta Lappeenrannassa, jossa olin fi-
naalissa lähtöpaikalla kaksi taistele-
massa SM-mitaleista,  mutta lähdös-
sä tapahtuneen osuman takia ohjauk-
sena kärsi niin paljon että olin lopulta 
SM- finaalin neljäs.

CIK-FIA:n järjestämä Viking Trophy 
ajettiin uusitulla Porin radalla jossa si-
joituin neljänneksi.

EM-osakilpailut Saksassa ja Isossa-
Britanniassa olivat ensimmäiset ulko-
maan kilpailuni, joten kilpailuilla haet-
tiin myös paljon kokemusta ensi kaut-
ta silmällä pitäen. Vauhtini oli kysei-
sissä kisoissa ajoittain todella hyvää, 

Driver Joni Ruuskanen

Kiitokset vielä tukijoilleni 
kaudesta 2012:

Espoon Sora Oy
Taksi E-101 Pekka Lankinen
Taksi E-515 Markku Vuorvirta
Taksi E-5 Juha Suokas
Taksi Tapio Venäläinen
Taksiservice P.Julin Oy
Espoon Taksikuljetus Oy
Kulj.liike J.Kuismanen Oy
Kulj.liike T.Kuismanen Ky
Tekno-Rengas Oy
CMB-Consulting Oy
Ristorante Gastone
SA-VA
Cyberrsec Oy
Pekka Sundström

mutta kokemattomuus näkyi.
Ensi vuonna olisi tarkoitus ajaa ra-

hoituksesta riippuen täysi ulkomaan 
kilpailukalenteri ja Suomessa vain KF1 
SM-kilpailu.

Joni Ruuskanen

  

Ykkös
torjunta Oy
Ykkös
torjunta Oy

Ykkösluokan 
tuholaistorjuntaa 
yli 25 vuoden 
kokemuksella.

puh. 0400 606 980
tommy.kuitunen@kolumbus.fi

www.ykkostorjunta.fi

Tommy Kuitunen

TIISTAI 
TURNAUS / TULOKSET
Cadett
1 Rasmus Joutsimies
2 Jami Heiman
3 Joonas Pekkala
4 Aleksi Skog
5 Tatu Kortelainen
6 Emil Virtanen
7 Vilho Myllyrinne
8 Walden Jame
9 Eeli Järvenpää
10 Gene Joutsimies
11 Teemu Levänen
12 Samu Uski13 Timi Mälkki
14 Tatu Kuusio
15 Eeli Laine
16 Joona Koistinen
17 Atte Sonntag
18 Eetu Laine
19 Sara Kinnunen
20 Leevi Mikkola
21 Elias Laina

KF6   
1 Arto Ojaranta
2 Antti Johansson
3 Kalle Wiik
4 Arttu Ojaranta
5 Axel  Saarniala
6 Antton Ketola

MINI
1 Ossi Peltola
2 Juuso Panttila
3 Artturi Malin
4 Toni Pekkala
5 Aarni Majurinen
6 Niilo Myllyrinne

Kilpailunumerot
Kartingkilpailijat, ilmoittakaa Kalevi 
Vainiolle 050 413 4410 tai Kalevi.vai-
nio@pp1.inet.fi, toiveenne kilpailunu-
merostanne vuoden loppuun mennes-
sä. Seura anoo numerot keskitetysti

Kiertopalkinnot takaisin
Arvoisat 2011 kiertopalkintojen saajat, 
palauttakaa kiertopalkintonne mahdol-
lisimman pian Espoo UAlle.

Palkintoja ottaa vastaan Kalevi Vai-
nio, 050 413 4410

Kiitokset
Kiitos kaikille Teijo-Talot rallin toimit-
sijoille. Matkaa pikikselle oli tällä ker-
taa kohtuullisen paljon, mutta saimme 
taas porukan kokoon ja EKn hoidettua 
kunnialla.

Pertti Plathan ja Kalevi Vainio
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ILMOITUSTAULU
Oletko kiinnostunut pääsemään  mukaan 
rallikilpailijaksi, mutta omaa kalustoa sinul-
la ei ole tiedossa.
EspooUA:laisilla rallikilpailijoilla on usein-
kin pulaa karttureista, jos olet kiinnostunut 
lähtemään mukaan kisaan, sinun on suo-
ritettava rallitutkinto. Mene kurssille ja il-
moittaudu sen jälkeen EspUA:n "Kartturi-
pörssiin", niin kuka tietää, sinua voidaan 
tarvita piankin. Vaatimuksena kurssille on  
vähintään 18 vuoden ikä ja ajokortti.
Lisätietoja: Pertti Plathan
puh. 050 571 6715

Kartturipörssiläiset:
Timo Kilpeläinen
041 775 4898
Pentti Martiskainen 
p. 0500 828 949 
martiskainen@kolumbus.fi
Ville Töyli 
040 5354 984
Pärre Stenius
040 5330793
per.stenius@s2i.info 

Kiinnostaako ralli ?

ETSINTÄ EI JUURI TUOTTA-
NUT TULOSTA, VIELÄ.....

Edellisessä Spoorissa peräsin porukkaa 
osallistumaan toimitsijahommiin ja toimit-
sijakoulutukseen. Paikalla tilaisuudessa, 
jossa oli tarkoitus tsekata tulevat koulu-
tustarpeet, oli kaksi jo toimitsijahommissa 
mukana ollutta ja yksi uusi jäsen. Ei hyvä. 
Mutta ei silti jätetä asiaa tähän. Kilpailussa 
ei yksin riitä että on kilpailijoita. Jotta saa-
daan kilpailu aikaiseksi, siihen tarvitaan 
melkoinen määrä toimitsijoita. Oli laji sit-
ten mikä hyvänsä.

Tässä välissä oli seuran syyskokouskin. 
Aktiivista väkeä oli paikalla enemmän kuin 
aikoihin. Siellä tuli esiin myös halua jär-
jestää kilpailu/kilpailuja. Jotta tämä voi-
daan toteuttaa, meillä pitää olla osaavia, 
toimitsijalisenssin omaavia henkilöitä vä-
hintään parikymmentä. Kilpailun johtajia, 
ratatuomareita, päälliköitä eri osa-aluei-
den johtoon, katsastajia, ym. Tämä läh-
tee nyt siitä olettamuksesta että ensim-
mäisenä tulee kyseeseen karting kilpailu, 
oma (Tiistaiturnaus), tai avustaminen mui-
den järjestämissä kilpailuissa. Jos ajatel-
laan rallia, silloin kyseeseen voisi tulla en-
siksi muiden järjestämissä kilpailuissa eri-
koiskokeen järjestäminen.

Alustava ajatus on että talven aikana pi-
detään joitakin koulutusiltoja, ainakin kar-
tingissa, seuran omin tai AKK:n kouluttaja-
voimin. Näissä tilaisuuksissa käydään läpi 
kartingkilpailun järjestäminen ja sen eri 
tehtävät. Ja tämä toteutetaan, mikäli uusi 
hallitus asian hyväksyy, oli paikalla sitten 
yksi tai kymmenen jäsentä.

Siis seuratkaa ilmoittelua Spoorissa ja 
nettisivuilla päivämääristä.

Ja jos joku haluaa AKK:n koulutustilai-
suuksiin osallistua, niin yhteydenotto pu-
heenjohtajaan tai hallituksen jäseniin. 
Kaikki koulutus palvelee paitsi toimitsija-
tehtävissä, myös omassa kilpailutoimin-
nassa. Varsinkin tekniikkakoulutus.

Kalevi Vainio

Henrik Skogström poistui keskuu-
destamme vaikean sairauden mur-
tamana 13.8.2012 Mikkelissä.
Henkka oli Espoon Urheiluautoilijat ry:n 
neljäs puheenjohtaja. Hänen puheen-
johtajakautensa alkoi vuonna 1972. 
Tuona vuonna helmikuussa pidettiin 
seuran vuosikokous ja ennen vuosiko-
kousta pidetyssä hallituksen kokouk-
sessa Henkka ja allekirjoittanut hyväk-
syttiin seuran jäseniksi. Vuosikokouk-
sessa sitten Henkka valittiin uudek-
si puheenjohtajaksi ja allekirjoittanut 
hallituksen jäseneksi.

Henkan puheenjohtajuudella men-
tiinkin neljä vuotta. Lisäksi Henkka oli 
puheenjohtajana vielä 1991.

 Tuohon aikaan seuran valtalajit oli-
vat ralli ja autosuunnistus, jota siihen 
aikaan nimitettiin suunnistus- ja tark-
kuusajoksi. Espoon UA järjesti par-
haimpina vuosina kaksikin kansallista 
autosuunnistuskilpailua.

Tuohon aikaan osuu myös Henkan ai-
kaansaama kartingin uusi nousu Espoon 
UA:ssa. Heti alusta alkaen Bemböleen 
kerääntyi mittava määrä uusia autour-
heilijanalkuja faijoineen. Aika monet sil-
loin aloittaneista nousikin iän karttuessa 
kansalliseen kärkeen, varsinkin rallissa.

Huippuhetket Henkan toimitsijauralla 
osuivat ehkä kuitenkin puheenjohtaja-
kauden jälkeiseen aikaan. Vuonna 1981 
Espoon UA järjesti Eläintarhan ajojen 
50-vuotis muistoajon perinteisellä ra-
dalla Helsingin Eläintarhassa. Tuon ti-
laisuuden vetäjänä Henkka toimi yh-
dessä Carita Ekroosin kanssa. Kutsu-
vierasjoukko muistoajossa oli varsin ni-
mekäs. Eläintarhassa nähtiin vieraina 
tuolloin Ruotsin prinssi Bertil (Ruotsin 
nykyisen kuninkaan isän veli), monin-
kertainen Formula 1:n maailmanmes-
tari Juan Manuel Fangio sekä lukuisa 
joukko muita entisiä autourheiluhuip-
puja niin koti- kuin ulkomailtakin.

Henkan itsensä aktiivisesti harrasta-
mat lajit olivat autosuunnistus ja ral-
li, molemmat kartanlukijana. Ja var-
sinkin autosuunnistus sekä kilpailija-
na että kilpailujen järjestäjänä. Use-
ammassa Kalkkuna-ajossa Henkka toi-
mi joko ratamestarina tai kilpailun joh-
tajana. Oma kilpaileminen jäi vähem-
mälle kun hänen poikansa aloitti kar-
tingin ajamisen.

Lukuisa on se joukko, joka omaisten 
lisäksi jäivät Henkkaa kaipaamaan.

Kalevi Vainio

HENRIK SKOGSTRÖM ON POISSA
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Ralliautoilun SM sarja 2012 on saatu 
päätökseen ja 7 osakilpailun taistelun 
jälkeen kaulaamme ripustetaan SM1 
luokan pronssinen mitali. 

Olen erittäin tyytyväinen ja onnelli-
nen urani ensimmäisestä SM mitalista 
ralliautoilussa. Suorituksen arvoa nos-
taa se että taistelimme kauden N ryh-
män vireisellä autolla S2000 ja A ryh-
män autoja vastaan joten annoimme 
luvattoman paljon tasoitusta kalustol-
la. Voimme siis todeta että olimme koko 
kauden ajan suvereenisti nopein N ryh-
män auto ja sen lisäksi suoritusten var-
muus ja tasainen pisteiden keräys jo-
kaisesta kilpailusta riitti pääsemään ta-
voitteeseemme, SM mitaliin.

Viimeinen osakilpailu Keravalla oli 
kaikke muuta kuin helppo kun kisaa 
edeltävänä iltana sain ruokamyrky-
tyksen. Unettoman yön jälkeen krop-
pa täysin ilman energiaa lähdimme rei-
tille toisena autokuntana. Taistelu sai-
rautta vastaan oli rankkaa mutta mi-
talin kiilto silmissä selvisimme maaliin 
yleiskilpailun 4. sijalla joka riitti varmis-
tamaan mitalin.

Tuhannet kiitokset kaikille yhteis-
työkumppaneille jotka ovat olleet tu-

kemassa kauttamme 
2012. Tämä on teidän-
kin mitalinne! Toivon 
että mahdollisimman 
moni teistä käyttää tä-
män mahdollisuuden 
hyväksi. Käyttäkää siis 
ihmeessä auton ku-
vaa, nimeä ja saavu-
tusta hyväksi omassa 
markkinoinnissanne! 
Korkealaatuisia kuvia 
löytyy runsaasti, lai-
ta vain meiliä tarpees-
ta. Toivottavasti voim-
me jatkaa menestyk-
sekästä yhteistyötäm-
me myös ensi vuonna! 
KIITOS PALJON kau-
desta 2012!!

Terveisin,
Riku Tahko
+358 50 5247278
www.rikutahko.com
www.facebook.com/
rikutahkorally

Riku Tahko, SM pronssia 
nelivetoluokassa
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Uusia harrastajia  on tullut mukaan to-
della ilahduttavan runsas määrä kulu-
neen kesän 2012 aikana. Etenkin Tiis-
taiturnausten  jälkeisinä  iltoina, on ol-
lut jopa tilanne että eivät kaikki haluk-
kaat päässeet itse kokeilemaan ajamis-
ta Bembölen radalla. Eikä nyt ole syynä 
vuokraautojen määrä, vaan 16:sta en-
sikertalaisen opastaminen ja ajattami-
nen samana iltana on jo haasteellinen 
tehtävä kenelle tahansa. 

On myös todellinen ihme kuinka nuo-
rena nykyisin karting-auton rattiin al-
kaa olla aivan oikea palava innostus. 
Olemme saaneet kuluneen kesän lop-
pupuolella nähdä radalla jopa tilanteen 
jossa yhtäaikaa oli neljä autoa, eikä yk-
sikään kuljettaja ollut täyttänyt vielä 3:
a vuotta! Puffo rules! pitäisi kait sanoa!, 
..autoja on myytävänä , kuljettajia rii-
tää, on siis vain ajan kysymys kun tar-
vitaan vielä yksi kilpaluokka lisää;) 

Näiden todella nuorien karting kul-
jettajien myötä on Bembölen tulevai-
suus turvattu ja  he antavat omalta 
osaltaan ”virtaa”, toimia taustalla har-
rastuspaikan säilymisen ja kehittämi-
sen puolesta.

Saimme kesäloma kauden jälkeen ko-
kea myös yleisön löytäneen Bembölen 
FK-radan  koska eräässä Tiistaiturna-
us illassa oli paikalla n.250 henkeä ja 
jatkossa kaavailemme vain lisää ylei-
söä rinteille. Ja todistetusti on Bembö-
len muutokset kiirineet alan asiantun-
tijain korviin sillä eräänä kesäisenä päi-
vänä käväisi Bembölen FK-radalla, var-
sin monta kierrosta siellä uransa alus-
sa ajanut kaveri ja hän oli todella otettu 
näkemästään ja kuulemastaan.

Tapahtumien markkinointi ja mainon-
ta vähän ontui tänä vuonna mutta joka 

tapauksessa näytti suunnan, joka on 
vain eteenpäin. Opimme tilanteista ja 
jatkossa on aina helpompi toimia kun 
pohjatyöt on aloitettu. 

KIITOKSET:
Bemböle FK-rata on vuosien saatossa 
vienyt monen pienen jos isonkin moot-
toreihin hurahtaneen miehen/naisen 
sydämestä palan ja niin on käynyt ku-
luneenakin kesänä. Eräänä alkukesän 
iltana radalle saapui isä pojan ja tyttä-
ren kanssa, ja seuraavana ja sitä seu-
raavana, jne. Heti alusta alkaen tämä 
isä oli innokkaasti auttamassa jos jolla-
kulla oli teknisenavun tarvetta, pian tuli 

Bembölen FK-radan syyskausi �01�

mukana myös vaimo ja yksi lapsi lisää, 
vilkastuttamaan Bembölen iltoja. Pian 
saimmekin kaikki nauttia tuoreista vas-
taleivotuista pullista kahvion puolella 
kun tämä perhe otti Bembölen toimin-
nan vastuulleen, iso KIITOS perhe Ilk-
ka Kinnunen. Teknisen avun lisäksi on 
Ilkka ollut valtavaksi avuksi rataalueen 
siistimisessä nykyiseen kuntoon.

Yhtä pyyteettömästi ilmestyi se sini-
nen Transit illasta toiseen Bemböleen ja 
niin oli takakaarteiden liputus varmis-
tettu sekä tietenkin joskus pikku apua 
nurmikolle suistumisen jälkeen, KII-
TOS Jukka Syrjä.

Bembölen ahkerin asfaltin kuluttaja 
on tänä kesänä ollut Järvenpään Eeli 
josta on tulossa todella kovaluu Cadett 
luokkaan, .. kunhan ikä tulee täyteen. 
Samasta perheestä löytynee syyllinen 
rata-alueen siistiin ulkoasuun , Mitra 
Järvenpää  on hoitanut viheralueet sel-
laiseen kuntoon, josta on riittänyt ih-
meteltävää monelle  Bembölessä  käy-
neelle, KIITOS Mitra.

KIITOS myös teille kaikille lukuisil-
le muille ketkä olette olleet auttamas-
sa mukavan kesän aikana Bembölessä 
erinäisissä tehtävissä.

Suurin KIITOS on kuitenkin osoitet-
tava Espoon Seurakuntayhtymälle joka 
mahdollisti lasten harrastus-toiminnan 
jatkumisen  Bembölen FK-radalla aina 
vuoden 2021 loppuun.

Terveisin  Jarmo

Terassin laatoitus olis valmistumassa vielä 
kuluvan vuoden puolella!

Tiistaiturnaus tunnelmaa elokuulta 2012, Ca-
dett luokka lähtöruudukossa.
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R O M U L I I K E 
K E I N Ä N E N

Vastaanotetaan 
kaikkea metalli- 

romua mm. romu-
autot öljyineen. 

Eikä maksa mitään.

Mänkimiehentie 13,  
02780 ESPOO

Puh. 0400-103 685

Autohuolto 
Weurlander oy
niin siviili kuin kilpa-autot
ja tarvikkeet

- Nelipyöräsuuntaus
- Tuulilasiasennus
- Mercedes-Benz ja 
muut merkit

Palveluksessasi
Tomi Weurlander
040 571 5482
Ratastie 7, Nummela

-	 Jakovaihteistojen	huollot,
	 korjaukset	ja	varaosat
-	 4x4	-huollot,	korjaukset	
	 ja	varaosat
-	 USA	-huollot,	korjaukset
	 ja	varaosat
-	 huollot	ja	korjaukset,
	 kaikki	merkit	ja	mallit

Autohuolto <<Jamant Oy>>
Voitontie	12,	02820	Espoo

Puh.	09-855	8035,	0400-812	535
Auki:	ma-ke	13.00-20.00,	to-pe	10.00-17.00

www.jamant.com

Espoo Pihlajarinne,
Kyläportti 4, 
Kehä III varressa
Puh. 863 2525

PS. Kysy EspUAn jäsenhintaa

Juvantasku 5, 02920 Espoo
(Juvanmalmi)
09-852 4300

www.stmotors.fi

Markku Lamminpää

0400-507 080

Automaalaamo
Antti Hämäläinen Oy

Koskelontie 15, 02920 Espoo
Puh. 050-345 3933 Antti Hämäläinen
(09) 8559 3100
E-mail: antti@automaalaamohamalainen.fi
www.automaalaamohamalainen.fi

Textop Oy, Vetokuja 1 B, 01610 Vantaa
Puh. 020 741 7420, Fax 09 4780 1434

textop@textop.fi, www.textop.fi

THE FASTEST REPRO
IN TOWN

Ykkös
torjunta Oy
Ykkös
torjunta Oy

Ykkösluokan 
tuholaistorjuntaa 
yli 25 vuoden 
kokemuksella.

puh. 0400 606 980
tommy.kuitunen@kolumbus.fi

www.ykkostorjunta.fi

Tommy Kuitunen
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Karting

Tapio Panttila
0400 603 749
tapiopanttila@msn.com

Jouni Ruuskanen
0400 478 600
jouni.ruuskanen@netti.fi

Risto Hanhirova
050 3348 428
risto.hanhirova@kolumbus.fi

Eero Aho 
040 8205 807
etaho@etaho.pp.fi

Jukka Syrjä
046-618 5606
Syrja@luukku.com

Jarmo Raunio
PL 10, 00641 Helsinki
+358 40 817 8678
jarmo_raunio@hotmail.com
 

Tervetuloa mukaan Kartingin kiehtovaan maailmaan - Espoo UA, Kartingjaos

Bembölen FK-rata  on saamassa kesälle 2013 ajanotto järjestelmän, ohessa "Voltti" Kinnu-
nen testaamassa hankintaansa syksyllä tänä syksynä

Peik Andersson ja uusi Cadett , syksyn onnellisin kaveri Bembölessä 2012

Bembölen FK-dadan syyskausi 2012 (jatkuu ed. sivulta)
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Espoon UA 35  20.3.2002

Lähderannan Seston baariin kokoon-
tui 20.3.1967 joukko tulisieluisia
autourheilun kannattajia perusta-
maan omaa autourheiluseuraa. Kyl-
lä nämä perustajajäsenet aiemmin-
kin olivat kilpa-autojen kanssa puu-
hastelleet, sillä he olivat lähes kaik-
ki Espoon Moottoriseuran EMK:n jä-
seniä. Mutta siellä oli aivan liikaa
moottoripyöriä, ja moottoripyöräi-
lijöiden keskuudessa alkoi syntyä
nurinaa, koska autourheilu sai ker-
hossa koko ajan entistä enemmän
jalansijaa, joten  oma autourheilu-
seura oli Espooseen saatava. Es-
poossa oli jo vuonna 1964 perustet-
tu Tapiolan UA, mutta tämäkään,
laitakaupungin UA, ei herroille kel-
vannut.
Tuohon aikaan Espoo oli asukasra-
kenteeltaan hyvin toisenlainen, kuin
nykyään. Kaikki oli rakentunut kah-
den tien ympärille, Länsiväylän ja
Turuntien (vanha). Pääosa  oli oma-
kotiasutusta, vain Tapiolaan raken-
nettiin kerrostaloja ja TapUA:laiset
olivatkin olevinaan kaupunkilaisia.
Asukkaita Espoossa oli tuolloin vain
noin 20000 henkeä. Espoon asutus-
han oli Tapiolaa lukuunottamatta
muodostunut niistä ihmisistä, joilla
ei ollut varaa tai halua asua kerros-
taloissa Helsingissä. Tuolloin ahke-
rimmat, osaavimmat ja köyhimmät
ihmiset rakensivat itselleen omako-
titalon maalle, koska sen pystyi to-
teuttamaan omalla  ja talkootyöllä.
Kun tarkastellaan EUA:n perustaja-
jäsenten nimilistaa, voidaan todeta
suurimman osan ihmisistä asuneen
Vanhan Turuntien vaikutuspiirissä
(ja TapUA:laisten Länsiväylän vai-
kutuspiirissä).
 EMK:hon oli siis kerääntynyt ns.
samanhenkisten piiri, jotka olivat
kavereita keskenään ja halusivat eri-
yttää autoilun ja moottoripyöräilyn
toisistaan kilpailumielessä. Eikä täs-
sä asiassa vähäisimpänä ollut Osmo
Tommola, joka oli ehkä EUA:n pe-
rustamiseen johtavan idean isä.

Perustava kokous pidettiin siis
Seston baarissa ja näin oli Espoon
UA - Esbo  Sportbilister ry (EUA)
perustettu. Aivan oikein EUA:n ly-
henne oli aluksi EUA.

Kokouksessa seuralle hyväksyt-
tiin  säännöt, valittiin puheenjoh-
taja ja hallitus. Jäsenmaksu oli aluksi
10 mk ja liittymismaksu  vitosen.

Perustajajäsenet olivat:
Konemestari Osmo Tommola
Teknikko Timo Sundberg
Automyyjä Alpo Lausanne
Tarkastaja Knut Blomqvist
Kauppias Gunnar Granroth
Palomies Aimo Aaltonen
Myyjä Kari Aulankoski
Huoltomies Per-Erik Hjulbom
Insinööri Erkki Hänninen
Toimitusjohtaja Holger Laine
Palomies Seppo Liinakoski
Palomies Veikko Liinakoski
Apulaisnimismies Gösta Lönnberg
Elokuvaaja  Heimo Meriheinä
Sähköasentaja Keijo Nordgren
Käämijä Henry Snabb
Palomies Urpo Tamminen

Seuran ensimmäiseksi puheenjoh-
tajaksi valittiin yksimielisesti kone-
mestari Osmo Tommola  Espoosta.

Asiakirjojen (vähän puutteellisten)
mukaan nämä ihmiset ovat alullepan-
neet seuran, jossa me nyt vaikutamme.

Vuoden 1967 suunnitelmia tut-
kittaessa, oli perustajilla kova  into
saada aikaan toimintaa EUA:lle.

1967:
Ensimmäisen vuosikokouksen seu-

ra piti jälleen Lähderannan Seston
baarissa, jo 24.4.1967.

Paikalla oli 30 jäsentä . Toimintaa
suunniteltiin mm. pienoisralli  tai
mäkikoe, liikennekilpailu, Fk-kilpailu
yms. ja kaikki ensimmäiseksi toi-
mintavuodeksi. Toimintasuunnitel-
massa esiintyvä pienoisralli tai mä-
kikoe eivät tarkoittaneet samaa, kuin
nykyisin. Laaksosen Jorkka oli yksi
niiden järjestäjistä. Silloin päätet-
tiin vain, että ajetaan jossain hil-
jaisella tiellä, usein Pohjois-Espoos-
sa, kilpaa ja otetaan aikoja. Jäsen-
tenvälisiä St-kilpailuja järjestettiin
useitakin. Mm. eräänäkin vuonna
ns.  " Göstan  Pikis". Gösta Lönnberg
itse sanoi järjestäessään kisaa, että
reitti pysyy koko ajan yleisillä teillä,
joten auton rikkoutumisesta ei ole
vaaraa. Kisasta keskusteltiin kui-
tenkin hyvin "vaisusti" jälkeenpäin,
koska useampikin osallistuja kaatoi
tai kolhi ajokkiaan, kun yritti pysyä
Göstan "nopeusrajoitusten" puit-
teisiin laskemassa aikataulussa.

Kansallinen  ST -kilpailu ajettiin
joulun alla eli ensimmäinen Kalkku-
na-ajo. Kyseisen nimen kilpailulle
keksi  nykyisin eläkkeellä oleva Es-
poon apulaisnimismies Gösta Lönn-
berg. Kun ensimmäistä Kalkkuna-
ajoa ideoitiin, todettiin kilpailuka-
lenterin olevan jokseenkin täysi.
Ainoastaan loppuvuodessa oli tilaa,

va meteli, joka jostain syystä on
jäänyt mieleen. Varsinkin orkesteri
kunnostautui tällä saralla. Jostain
syystä jouduin vastaamaan tapah-
tuman taloudesta, ja maksoin yöllä
tarjoilijan esittämän huiman las-
kun. Seuraavana arkena toimistoom-
me soitettiin ja kinuttiin lisää ra-
haa, koska olimme maksaneet liian
vähän. Selvitimme asiaa ja pitkin
hampain maksoimme vaadittavan
summan lisää. Kun laskuja taas sel-
vitettiin vielä omassa keskuudessa,
totesimme maksaneemme aivan lii-
an paljon ja saimmekin huomatta-
van summa palautusta. Tällaista oli
usein lopputilitysten teko tapahtu-
mista. Ennen Lidon tapahtumaa oli
kuitenkin pidetty Espoon VPK:n ta-
lolla yhteinen joulujuhla. UA tarjosi
jäsenille puuron ja booliin sai tuoda
jokainen mitä halusi. Boolista tuli-
kin aikamoinen "keitos". Tapahtu-
man vetovastuu oli Eila Räisäsellä
ja puuroa hämmensi Jupperilainen
Martta Orenius. Juhla oli suuri me-
nestys, puuro ja booli riittivät sopi-
vasti. En tiedä, mikä toisten osallis-
tujien kunto oli seuraavana päivä-
nä, mutta ainakin Eila sai hirveän
migreenin, vaikka kiersi vastuuhen-
kilönä boolin kaukaa sinä iltana.

Seuraavana vuonna Alpo Lausan-
ne ehdotti, että pikkujoulujuhat vie-
täisiin ravintolaan, koska se olisi
arvokkaampi paikka naisille, ja näin
tehtiinkin" kertoi Seppo Räisänen.

Alkuvuosina kilpailut päätettiin
usein järjestää ensi viikolla tai seu-
raavassa kuussa, kun nykyisin esi-
merkiksi siitä, kun anotaan ralli
kalenteriin kuluu 1-2 vuotta itse
kilpailuun.

1968:
Seuraavana vuonna  ohjelmassa

oli mm. Hupiajelu 16.1.  Raittius-
lautakunnan Ajot, 7.4. Liikennekil-
pailu. Liikennekilpailuja järjestet-
tiin alkuvuosina paljonkin. Niitä oli
jopa sarjoiksi asti, ja ne olivatkin
erittäin suosittuja. EUA:ssa kilpai-
lujen ratamestarina toimivat aina-
kin Keijo Virtanen ja Osmo Tommo-
la. Suomessa suurin vuosittain jär-
jestetty Liikennekilpailu oli Suomi-
Ajo, johon osllistui toista tuhatta
autokuntaa parhaimmillaan. Reitti
kiersi Helsinki-Turku Tampere-Lah-
ti-Helsinki välillä. Reitin pituus oli
noin 1000 km, ja ajoaika noin 12
tuntia. Reitillä oli kaikenlaisia teh-
täviä: mm. taitoajoa, kysymyksiä ja
salaisia tarkastusasemia, jossa tark-
kailtiin liikennesääntöjen noudat-
tamista. Voittaja sai useana vuonna
palkinnoksi auton. Tässäkin kisassa
oli EUA:lla vuosittain hoidettavana
jakso tai pari.

"Muistan olleeni eräällä tarkas-
tusasemalla asemamiehenä. Asemal-
la jaoin kilpailijalle kirjekuoren pos-
titettavaksi edelleen pikaisesti. Tien
toisella puolella oli  sopivasti posti-
laatikko. Juju oli siinä, käyttikö
kilpailija 50 metrin päässä ollutta
suojatietä vai loikkiko suoraan tien
yli. Mielestäni liikennetietouteen ja
autonkäsittelytaitoon liittyneet "kil-
pailut" olivat erittäin mielekkäitä

mutta tuohon vuodenaikaan sää-
olosuhteet muodostivat järjestäjil-
le aikamoisia haasteita, sillä kos-
kaan ei tiennyt etukäteen keleistä.
Satoiko lunta vai vettä, onko reitti
helppo vai liian vaikea? Päätettiin,
että EUA järjestää kauden viimeisen
ST-ajon ja reitistä tehdään niin vai-
kea ettei kukaan jaksa protestoida
kisasta, vaan jokainen on onnelli-
nen kun pääsee ajamaan edes kisan
läpi. Ainakin ensimmäisten kisojen
kohdalla näin kävikin. Virhepisteitä
kilpailijoille kertyi tuhansittain.

Useita kertoja reitti katkesi joko
lumen tai mudan takia, mutta pro-
testeja ei reiteistä tullut.

"Toimin ensimmäisessä Kalkku-
na-Ajossa tulostenlaskijana, pää-
osin kai siksi, että minulla oli käy-
tössä laskukoneet, mukanani oli vai-
moni Eila ja Marketta ja Olavi Laine.
Kilpailun valvoja oli Gösta Lönn-
berg. Kilpailu on ikimuistettava pait-
si siitä, että se oli ensimmäinen,
myös siksi, että kaikki mikä voi
mennä pieleen, myös meni.  Reitti
oli tukossa lumen takia, ja kruunu-
na oli erään aikatarkastusaseman
miehistön omavaltainen aseman siir-
to 150 metriä karttaan merkitystä
paikasta eteenpäin. Heidän mieles-
tään asema oli vaarallisessa paikas-
sa! Kun asia selvisi, oli jo valmiit
tulokset laskettava uudelleen. Tuol-
loin ei ollut käytettävissä tietoko-
neita ohjelmineen, vaan koko ihan-
neajoaikalaskelma oli tehtävä alus-
ta alkaen uusiksi.

Tulokset jäivät sinä yönä saamat-
ta ja kalkkunat vietiin erään kilpai-
luun osallistuneen lihakauppiaan
kylmiöön ja jaettiin sieltä lopullisil-
le voittajille kevätauringon jo he-
lottaessa" kertoi Seppo Räisänen.

EUA liittyi myös pian Suomen UA-
Liittoon, jonka Helsingin Urheilu-
autoilijat etunenässä olivat muuta-
mia vuosia aiemmin perustaneet seu-
rojen yhteistyöelimeksi.

Vuosi 1967 huipentui pikkujou-
lujuhliin Ravintola Lidossa Helsin-
gissä. Silloin ei ollut ravintoloita
kovinkaan runsaati Espoossa, joten
Helsinkiin oli mentävä juhlimaan.
Illalliskortin hinta oli muuten 17
mk.

"Lidon tapahtumassa oli huumaa-

Ensimmäiset viisi vuot-
ta 1967-1972.
Tämä ei ole vielä mikään EspUA:n
historia. Jutusta puuttuu varmasti
monia tärkeitä asioita ja siihen
tarvitsemme Teidän apuanne. Siis
juttuja korjauksia, kuvia ja mu-
kavia muisteloita odotaame kiih-
keästi. Myös Bembölen kartingra-
dan historiasta kaipaamme paljon
tietoa, sillä radan taru loppuu
pian. Juttu jatkuu ja seuraavaksi
on vuorossa kausi 1973-1978
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ja opettavaisia. Valitettavasti nä-
mäkin ovat loppuneet tyystin" muis-
teli Seppo Räisänen.

Harjoitus ST-kilpailuja järjestet-
tiin taas useita. Soolo-ST:ssä Gösta
Lönnberg oli voittamaton, sillä hä-
nen ei tarvinnut pelätä poliisia.
Soolo ST:ssähän autossa oli vain
kuljettaja, joka ajoi ja luki karttaa
samalla. Nämä kilpailut lopetettiin
liian vaarallisina, kun liikenne li-
sääntyi Suomessa.

Lippajärvellä piti olla  jääratakil-
pailu, mutta kisa jouduttiin peruut-
tamaan, koska oli vettä jäällä. Kil-
pailun päällikkönä oli muuten  Jaak-
ko  Korpijaakko, koska hänellä oli
traktori, jolla voi aurata radan jääl-
le, toimitsijalisenssejä ei silloin vielä
paljonkaan kyselty. Kerhoiltoja jär-
jestettiin usein, ja niissä käytiin
tutustumassa mm. autoliikkeisiin tai
toimistolle oli kutsuttu joku vieras.
Esimerkiksi tänä vuonna Sisu-Au-
ton tiloissa oli kerhoilta isäntänä
Heikki Haaksiala.

Myös Keimolan Moottorirata oli
jo toiminnassa, ja siellä mm Espoon
Autokoulun omistaja Keijo Virtanen
koulutti jäseniä nopean ajon saloi-
hin. Lisäksi jäsenet olivat hommis-
sa kaikissa siellä ajetuissa kilpai-
luissa, eikä ollut pulaa vapaaehtoi-
sista. Ja oltiinhan hommissa Ahve-
niston moottoriradallakin muuta-
man kerran. Ahvenisto avattiin ke-
sällä 1967. Reviirit olivat tuolloin
isommat, kuin nykyisin. Ennen pää-
tettiin aamulla, että nyt lähdetään
rallia katsomaan Joensuuhun.

Bembölen kartingrata oli valmis-
tunut Espooseen jo 1963, ja rataa
isännöi MHF.

FK toiminta aloitettiin Bembölen
radalla aktiivisesti. Järjestettiin kan-
sallisia kilpailuja, SM-kilpailuja ja
jopa ensimmäiset Suomi - Ruotsi
maaottelut. Tätä kisaa varten mei-
dän piti mm hankkia Ruotsista sään-
nöt, jotka suomennettiin.

"Sääntöjen suomennus tapahtui
muistaakseni allekirjoittaneen mel-
koisella avustuksella, vaikka olin
koulussa vitosen oppilas" ( Seppo
Räisänen).

Maaotteluissa olikin vuosikausia
todella kiihkeät tunnelmat. EUA:n
tähti, Mikael Sundström oli jatku-
vasti ruotsalaisten silmätikkuna. Kun

kisa ajettiin Ruotsissa, eliminoitiin
Mikko kisasta ulos ensimmäisessä
kaarteessa, siihen hommaan oli oi-
kein nimetty kilpailija Ruotsin jouk-
kueessa. Taas Suomessa ajetuissa
kilpailuissa vastaavasti Ruotsin pa-
ras ukko työnnettiin tylysti radalta
ja Mikkoa "suojeltiin" joukolla. Bem-
bölen kilpailuissa tapahtui sellais-
takin, kun Mikko oli paalulla ja
lähettäjänä toimi Jukka Wendelius,
tapahtui Jukan lipunheilutus Mikon
jalanliikkeiden mukaan eli ensiksi
painoi Mikko kaasun pohjaan ja sit-
ten heilutti Jukka lähtölippua.

FK radalla EUA toimi lähinnä kil-
pailujen järjestäjänä ja MHF hoiti
rataa muuten. Vasta 1970 luvun
loppupuolella EUA alkoi kiinnostua
nuorisotyöstä ja seuraamme perus-
tettiin mm Nuorisojaos hoitamaan
nuorison kasvatusta.

26.5.  järjestettiin  Keimolassa
FK-kisa, jossa oltiin mukana, ja 28.5
oli vuorossa Naisten ST-Ajot. Talous
oli tuolloinkin tiukoilla ja mm arpa-
jaisia suunniteltiin, sekä toimisto-
tila puuttui edelleen, eli ei kovin
paljon ole muuttunut toiminta ja
murheet nykypäivästä.

Puheenjohtajana seurassa oli
Osmo Tommola ja sihteerinä Timo
Sundberg. Seuraan alkoi liittyä var-
sin nimekästä joukkoa: Ensimmäi-
nen liittynyt jäsen oli pöytäkirjojen
mukaan Erkki Kiviluoma  ja muita
mm Rafu Huhta, Holger Laine, Rai-
ner Vörlin, Nils Lilljeström, Henrik
Skogström, Eila ja Seppo Räisänen,
Jorma Laaksonen, Carita Ekroos,
Esko "Piikki "Laitinen, valtakunnal-
lisestikin kuuluisa poliisi Espoosta,
Lauri Vepsä, Kalevi Vainio, Erkki
Pätiälä (Espoon apulaiskaupungin-
johtaja), Marjatta Laine, Olavi Lai-
ne (nykyisin kotiseutuneuvos), Jas-
ka ja Irja Lindfors, Anja Englund,
Stina Meriheinä jne. Tosin silloin
kaikki olivat herroja ja rouvia tai
esim. insinöörejä, eli joku titteli oli
oltava.

EUA:n alkuaikoina oli toiminnas-
sa mukana myös paljon aktiivisia
naisia, kuten esim. Marjatta Laine,
Eila Räsänen, joka perusti UA:lle
Naisjaostonkin, Irja Lindfors ja Anja
Englund jne.

1968 liittyi seuraan myös Atte,
Jyrkin isä, Järvilehto. Jyrki ei ollut
vielä edes FK-iässä, mutta Atte osal-
listui ainakin kartturina ralleihin,
Mika (TV-kommentaattori) Arpiai-
nen, Mikael Sundström, Kaj Fyhr-
qvist, Pauli Silvennoinen, Henry
Snabb, Pertti Lindberg, ja neiti Tar-
ja Lind, hänestä muuta tietoa ei
olekkaan arkistoissa.

1960-luvulla Suomen  teillä oli
vielä vapaat nopeudet ja ainoas-
taan taajamien keskustoissa nope-
usrajoituksia. Autokanta alkoi 60-
luvun lopulla kasvaa voimakkaasti
ja vuosittain kuoli liikenteessä pa-
himmillaan yli 1000 ihmistä. Kil-
pailujen järjestäminen oli suhteel-
lisen helppoa, sillä lupia esimerkik-
si ralleihin ei paljoa kyselty. 1950
luvulla ST ja ralli olivat  lähes sama
asia, ST:ssä piti suunnistaa tarkem-
min ja rallissa ei ollut "paljoa" suun-

nistuskikkoja. Ralleissakaan ei pi-
kataipaleita merkitty mitenkään vie-
lä 1950 ja 1960 lukujen vaihteessa,
eikä niitä ollut suljettu välttämättä
muulta liikenteeltä, joten kartturia
tarvittiin nimenomaan karttaa lu-
kemaan. Vasta 60-luvun puolivälis-
sä alettiin eriyttää ralleja ja ST-
ajoja tosissaan toisistaan.

Ralliautot tunnisti aluksi siitä,
että konepelti oli maalattu  eriväri-
seksi kuin muu auto (yleensä mus-
ta), pölykapselit oli poistettu ja
joillain oli oikein ralliteipit autos-
saan. Kuljettajien ja autojen turva-
varusteita ei tuolloin ollut; autois-
sa ei ollut aina edes turvavöitä eikä
turvakaaria. Mainittakoon, että ko-
kokaari tuli pakolliseksi vasta 1979.
Kuljettajan ajoasu oli usein tavalli-
nen puku, valkoinen paita ja kravat-
ti kaulassa. Kypärien käyttö radalla
oli jo pakollista, mutta ralleissa vasta
1960 luvun puolivälissä se määrät-
tiin pakolliseksi. Mm Vauhdin Maa-
ilma muistutti kilpailijoita kypärän
terveellisyydestä jutussaan 500-ral-
lissa 1966: "Tarkoitus on pitää ky-
pärää koko EK:n ajan päässä, eikä
vain lähdössä ja maalissa. Kyllä sen
tupakan kerkiää tauollakin polttaa".

Nykyiset Historic -luokan ralliau-
tot eivät siis muistuta aikalaisiaan
kovinkaan paljon, onneksi.

No niin, taidettiin vähän poiketa
aiheesta, eli EUA:n ensimmäisestä"
viidestä vuodesta", joten asiaan.
EUA:n jäsenmäärä kasvoi voimak-
kaasti edelleen ja 30. 6. 1968 oli
jäseniä seurassa jo 110. Syksyn ai-
kana oli ohjelmassa vielä mm naa-
miaiset (pääsymaksu 5 mk), pikku-
joulut (60 henkilöä).

1969:
Seuraavana vuonna  puheenjoh-

tajana oli Keijo Virtanen ja ohjel-
massa oli jäärataa Pitkäjärvellä. Kei-
jo Virtanen esitti kaitafilmin Monte
Carlo-Rallista kerhoillassa, oliko itse
kuvattu?, retkiä, ST-ajoja ja vielä
Anjan S-ajo, kisan nimi tuli tekijän
eli Anja Englundin nimestä, 10.4
kevätkokous, ja 18.9 syyskokous,
jonka pöytäkirjakin puuttuu.

1970:
Kun vuosikymmen vaihtui, pu-

heenjohtajaksi valittiin Lauri Vepsä
ja jäseniä oli huhtikuun lopussa
125 jäsentä ja tarjonta edellisvuo-
den kaltaista. Kerhotilaksi oli saatu
Kilon vanha VPK:n talo, eli se kel-
tainen talo radan yli kun mennään,
tiukka oikea, ja vasemmalla mäellä.

Tosin paljon tiukempi oli loiva
vasen ennen junarataa. Siinä ora-
pihlaja-aidassa "rypi" aina jokunen
UA:lainen tullessaan kerhoiltaan
tiistaisin. Timo Sundberg, joka oli
kaupungin mittausosastolla töissä
sai vuokrattua seuran ensimmäisen
oikean kerhotilan kaupungilta, joka
olikin käytössämme kymmenisen
vuotta.

EspUA:n muut kokoontumispai-
kat 1967-2002, ehkä näin?

1. Master Radioliike, Lähderanta
2. Ok-talo ,Vantaa, Kari Aulan-

kosken kellarissa, vuokra oli pari
kuormaa soraa pihalle

3. Kilo, Kilon vanha VPK:n talo
4. Automuseo, Pakankylä
5. Bemböle, Kahvituvan vieressä,

Kuninkaantie 2
6. Vantaan UA:n kanssa yhteinen,

Rajatorppa, Vantaa
7. Kauklahti, Kuninkaankartanontie
8. Kauklahti, Sierakiventie 13, eli

nykyinen toimisto.
 Lisäksi kesäisin  Bembölen Kar-

tingradalla on toiminut sivukontto-
ri niin kauan kun rata on ollut
EspUA:n hallinnassa. Kerhoiltoja on
lisäksi pidetty  tiistaisin: Mankkaan
Makasiinissa, Kauniaisten Nuorisota-
lolla ja Bembölen Kahvituvalla.

Alkuvuosina aktiivisuus jäsenis-
tön keskuudessa oli erittäin kovaa,
sillä 1970-luvun kerhoilloissa  saat-
toi olla yli 100 jäsentä mukana eli
lähes kaikki, koska  muuta  vapaa-
ajan tarjontaa ei ollut niin paljon,
kuin nykyisin. Jyväskylän Suurajois-
sakin 70-luvulla oli EspUA:laisia jopa
20 autokuntaa kimpassa kisaa kat-
somassa.

 Aktiivisia kilpailijoita jäsenistä
oli myös suuri osa. Lähestyttäessä
1980 lukua, saattoi arki-illan Pikis-
tä olla ajamassa reilusti yli 50 autoa

Akrobaatti ylhäällä on lähettäjä, joka tässä
päästää haastelähdön kiemuroihin. Vasem-
malla Timo Mäkinen, Nisse Eklund, Matti
Brännare ja Heikki Liedes ja oikealla Pentti
Airikkala, Hasse Laine ja Atski Wassman.
Tilanne kehittyi heti startin jälkeen siten,
että Atski tömähti Hassen piiputtavan lait-
teen perään, ja että Atski (edellä) ja mikro
(perässä) lensivät Hassen ohi kuin ohjuk-
set.

Sarjassa vanhat Spoorit; Historiaa aikojen alusta. Spoori no 2 2002
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Lähderannan Seston baariin kokoon-
tui 20.3.1967 joukko tulisieluisia
autourheilun kannattajia perusta-
maan omaa autourheiluseuraa. Kyl-
lä nämä perustajajäsenet aiemmin-
kin olivat kilpa-autojen kanssa puu-
hastelleet, sillä he olivat lähes kaik-
ki Espoon Moottoriseuran EMK:n jä-
seniä. Mutta siellä oli aivan liikaa
moottoripyöriä, ja moottoripyöräi-
lijöiden keskuudessa alkoi syntyä
nurinaa, koska autourheilu sai ker-
hossa koko ajan entistä enemmän
jalansijaa, joten  oma autourheilu-
seura oli Espooseen saatava. Es-
poossa oli jo vuonna 1964 perustet-
tu Tapiolan UA, mutta tämäkään,
laitakaupungin UA, ei herroille kel-
vannut.
Tuohon aikaan Espoo oli asukasra-
kenteeltaan hyvin toisenlainen, kuin
nykyään. Kaikki oli rakentunut kah-
den tien ympärille, Länsiväylän ja
Turuntien (vanha). Pääosa  oli oma-
kotiasutusta, vain Tapiolaan raken-
nettiin kerrostaloja ja TapUA:laiset
olivatkin olevinaan kaupunkilaisia.
Asukkaita Espoossa oli tuolloin vain
noin 20000 henkeä. Espoon asutus-
han oli Tapiolaa lukuunottamatta
muodostunut niistä ihmisistä, joilla
ei ollut varaa tai halua asua kerros-
taloissa Helsingissä. Tuolloin ahke-
rimmat, osaavimmat ja köyhimmät
ihmiset rakensivat itselleen omako-
titalon maalle, koska sen pystyi to-
teuttamaan omalla  ja talkootyöllä.
Kun tarkastellaan EUA:n perustaja-
jäsenten nimilistaa, voidaan todeta
suurimman osan ihmisistä asuneen
Vanhan Turuntien vaikutuspiirissä
(ja TapUA:laisten Länsiväylän vai-
kutuspiirissä).
 EMK:hon oli siis kerääntynyt ns.
samanhenkisten piiri, jotka olivat
kavereita keskenään ja halusivat eri-
yttää autoilun ja moottoripyöräilyn
toisistaan kilpailumielessä. Eikä täs-
sä asiassa vähäisimpänä ollut Osmo
Tommola, joka oli ehkä EUA:n pe-
rustamiseen johtavan idean isä.

Perustava kokous pidettiin siis
Seston baarissa ja näin oli Espoon
UA - Esbo  Sportbilister ry (EUA)
perustettu. Aivan oikein EUA:n ly-
henne oli aluksi EUA.

Kokouksessa seuralle hyväksyt-
tiin  säännöt, valittiin puheenjoh-
taja ja hallitus. Jäsenmaksu oli aluksi
10 mk ja liittymismaksu  vitosen.

Perustajajäsenet olivat:
Konemestari Osmo Tommola
Teknikko Timo Sundberg
Automyyjä Alpo Lausanne
Tarkastaja Knut Blomqvist
Kauppias Gunnar Granroth
Palomies Aimo Aaltonen
Myyjä Kari Aulankoski
Huoltomies Per-Erik Hjulbom
Insinööri Erkki Hänninen
Toimitusjohtaja Holger Laine
Palomies Seppo Liinakoski
Palomies Veikko Liinakoski
Apulaisnimismies Gösta Lönnberg
Elokuvaaja  Heimo Meriheinä
Sähköasentaja Keijo Nordgren
Käämijä Henry Snabb
Palomies Urpo Tamminen

Seuran ensimmäiseksi puheenjoh-
tajaksi valittiin yksimielisesti kone-
mestari Osmo Tommola  Espoosta.

Asiakirjojen (vähän puutteellisten)
mukaan nämä ihmiset ovat alullepan-
neet seuran, jossa me nyt vaikutamme.

Vuoden 1967 suunnitelmia tut-
kittaessa, oli perustajilla kova  into
saada aikaan toimintaa EUA:lle.

1967:
Ensimmäisen vuosikokouksen seu-

ra piti jälleen Lähderannan Seston
baarissa, jo 24.4.1967.

Paikalla oli 30 jäsentä . Toimintaa
suunniteltiin mm. pienoisralli  tai
mäkikoe, liikennekilpailu, Fk-kilpailu
yms. ja kaikki ensimmäiseksi toi-
mintavuodeksi. Toimintasuunnitel-
massa esiintyvä pienoisralli tai mä-
kikoe eivät tarkoittaneet samaa, kuin
nykyisin. Laaksosen Jorkka oli yksi
niiden järjestäjistä. Silloin päätet-
tiin vain, että ajetaan jossain hil-
jaisella tiellä, usein Pohjois-Espoos-
sa, kilpaa ja otetaan aikoja. Jäsen-
tenvälisiä St-kilpailuja järjestettiin
useitakin. Mm. eräänäkin vuonna
ns.  " Göstan  Pikis". Gösta Lönnberg
itse sanoi järjestäessään kisaa, että
reitti pysyy koko ajan yleisillä teillä,
joten auton rikkoutumisesta ei ole
vaaraa. Kisasta keskusteltiin kui-
tenkin hyvin "vaisusti" jälkeenpäin,
koska useampikin osallistuja kaatoi
tai kolhi ajokkiaan, kun yritti pysyä
Göstan "nopeusrajoitusten" puit-
teisiin laskemassa aikataulussa.

Kansallinen  ST -kilpailu ajettiin
joulun alla eli ensimmäinen Kalkku-
na-ajo. Kyseisen nimen kilpailulle
keksi  nykyisin eläkkeellä oleva Es-
poon apulaisnimismies Gösta Lönn-
berg. Kun ensimmäistä Kalkkuna-
ajoa ideoitiin, todettiin kilpailuka-
lenterin olevan jokseenkin täysi.
Ainoastaan loppuvuodessa oli tilaa,

va meteli, joka jostain syystä on
jäänyt mieleen. Varsinkin orkesteri
kunnostautui tällä saralla. Jostain
syystä jouduin vastaamaan tapah-
tuman taloudesta, ja maksoin yöllä
tarjoilijan esittämän huiman las-
kun. Seuraavana arkena toimistoom-
me soitettiin ja kinuttiin lisää ra-
haa, koska olimme maksaneet liian
vähän. Selvitimme asiaa ja pitkin
hampain maksoimme vaadittavan
summan lisää. Kun laskuja taas sel-
vitettiin vielä omassa keskuudessa,
totesimme maksaneemme aivan lii-
an paljon ja saimmekin huomatta-
van summa palautusta. Tällaista oli
usein lopputilitysten teko tapahtu-
mista. Ennen Lidon tapahtumaa oli
kuitenkin pidetty Espoon VPK:n ta-
lolla yhteinen joulujuhla. UA tarjosi
jäsenille puuron ja booliin sai tuoda
jokainen mitä halusi. Boolista tuli-
kin aikamoinen "keitos". Tapahtu-
man vetovastuu oli Eila Räisäsellä
ja puuroa hämmensi Jupperilainen
Martta Orenius. Juhla oli suuri me-
nestys, puuro ja booli riittivät sopi-
vasti. En tiedä, mikä toisten osallis-
tujien kunto oli seuraavana päivä-
nä, mutta ainakin Eila sai hirveän
migreenin, vaikka kiersi vastuuhen-
kilönä boolin kaukaa sinä iltana.

Seuraavana vuonna Alpo Lausan-
ne ehdotti, että pikkujoulujuhat vie-
täisiin ravintolaan, koska se olisi
arvokkaampi paikka naisille, ja näin
tehtiinkin" kertoi Seppo Räisänen.

Alkuvuosina kilpailut päätettiin
usein järjestää ensi viikolla tai seu-
raavassa kuussa, kun nykyisin esi-
merkiksi siitä, kun anotaan ralli
kalenteriin kuluu 1-2 vuotta itse
kilpailuun.

1968:
Seuraavana vuonna  ohjelmassa

oli mm. Hupiajelu 16.1.  Raittius-
lautakunnan Ajot, 7.4. Liikennekil-
pailu. Liikennekilpailuja järjestet-
tiin alkuvuosina paljonkin. Niitä oli
jopa sarjoiksi asti, ja ne olivatkin
erittäin suosittuja. EUA:ssa kilpai-
lujen ratamestarina toimivat aina-
kin Keijo Virtanen ja Osmo Tommo-
la. Suomessa suurin vuosittain jär-
jestetty Liikennekilpailu oli Suomi-
Ajo, johon osllistui toista tuhatta
autokuntaa parhaimmillaan. Reitti
kiersi Helsinki-Turku Tampere-Lah-
ti-Helsinki välillä. Reitin pituus oli
noin 1000 km, ja ajoaika noin 12
tuntia. Reitillä oli kaikenlaisia teh-
täviä: mm. taitoajoa, kysymyksiä ja
salaisia tarkastusasemia, jossa tark-
kailtiin liikennesääntöjen noudat-
tamista. Voittaja sai useana vuonna
palkinnoksi auton. Tässäkin kisassa
oli EUA:lla vuosittain hoidettavana
jakso tai pari.

"Muistan olleeni eräällä tarkas-
tusasemalla asemamiehenä. Asemal-
la jaoin kilpailijalle kirjekuoren pos-
titettavaksi edelleen pikaisesti. Tien
toisella puolella oli  sopivasti posti-
laatikko. Juju oli siinä, käyttikö
kilpailija 50 metrin päässä ollutta
suojatietä vai loikkiko suoraan tien
yli. Mielestäni liikennetietouteen ja
autonkäsittelytaitoon liittyneet "kil-
pailut" olivat erittäin mielekkäitä

mutta tuohon vuodenaikaan sää-
olosuhteet muodostivat järjestäjil-
le aikamoisia haasteita, sillä kos-
kaan ei tiennyt etukäteen keleistä.
Satoiko lunta vai vettä, onko reitti
helppo vai liian vaikea? Päätettiin,
että EUA järjestää kauden viimeisen
ST-ajon ja reitistä tehdään niin vai-
kea ettei kukaan jaksa protestoida
kisasta, vaan jokainen on onnelli-
nen kun pääsee ajamaan edes kisan
läpi. Ainakin ensimmäisten kisojen
kohdalla näin kävikin. Virhepisteitä
kilpailijoille kertyi tuhansittain.

Useita kertoja reitti katkesi joko
lumen tai mudan takia, mutta pro-
testeja ei reiteistä tullut.

"Toimin ensimmäisessä Kalkku-
na-Ajossa tulostenlaskijana, pää-
osin kai siksi, että minulla oli käy-
tössä laskukoneet, mukanani oli vai-
moni Eila ja Marketta ja Olavi Laine.
Kilpailun valvoja oli Gösta Lönn-
berg. Kilpailu on ikimuistettava pait-
si siitä, että se oli ensimmäinen,
myös siksi, että kaikki mikä voi
mennä pieleen, myös meni.  Reitti
oli tukossa lumen takia, ja kruunu-
na oli erään aikatarkastusaseman
miehistön omavaltainen aseman siir-
to 150 metriä karttaan merkitystä
paikasta eteenpäin. Heidän mieles-
tään asema oli vaarallisessa paikas-
sa! Kun asia selvisi, oli jo valmiit
tulokset laskettava uudelleen. Tuol-
loin ei ollut käytettävissä tietoko-
neita ohjelmineen, vaan koko ihan-
neajoaikalaskelma oli tehtävä alus-
ta alkaen uusiksi.

Tulokset jäivät sinä yönä saamat-
ta ja kalkkunat vietiin erään kilpai-
luun osallistuneen lihakauppiaan
kylmiöön ja jaettiin sieltä lopullisil-
le voittajille kevätauringon jo he-
lottaessa" kertoi Seppo Räisänen.

EUA liittyi myös pian Suomen UA-
Liittoon, jonka Helsingin Urheilu-
autoilijat etunenässä olivat muuta-
mia vuosia aiemmin perustaneet seu-
rojen yhteistyöelimeksi.

Vuosi 1967 huipentui pikkujou-
lujuhliin Ravintola Lidossa Helsin-
gissä. Silloin ei ollut ravintoloita
kovinkaan runsaati Espoossa, joten
Helsinkiin oli mentävä juhlimaan.
Illalliskortin hinta oli muuten 17
mk.

"Lidon tapahtumassa oli huumaa-

Ensimmäiset viisi vuot-
ta 1967-1972.
Tämä ei ole vielä mikään EspUA:n
historia. Jutusta puuttuu varmasti
monia tärkeitä asioita ja siihen
tarvitsemme Teidän apuanne. Siis
juttuja korjauksia, kuvia ja mu-
kavia muisteloita odotaame kiih-
keästi. Myös Bembölen kartingra-
dan historiasta kaipaamme paljon
tietoa, sillä radan taru loppuu
pian. Juttu jatkuu ja seuraavaksi
on vuorossa kausi 1973-1978
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ja opettavaisia. Valitettavasti nä-
mäkin ovat loppuneet tyystin" muis-
teli Seppo Räisänen.

Harjoitus ST-kilpailuja järjestet-
tiin taas useita. Soolo-ST:ssä Gösta
Lönnberg oli voittamaton, sillä hä-
nen ei tarvinnut pelätä poliisia.
Soolo ST:ssähän autossa oli vain
kuljettaja, joka ajoi ja luki karttaa
samalla. Nämä kilpailut lopetettiin
liian vaarallisina, kun liikenne li-
sääntyi Suomessa.

Lippajärvellä piti olla  jääratakil-
pailu, mutta kisa jouduttiin peruut-
tamaan, koska oli vettä jäällä. Kil-
pailun päällikkönä oli muuten  Jaak-
ko  Korpijaakko, koska hänellä oli
traktori, jolla voi aurata radan jääl-
le, toimitsijalisenssejä ei silloin vielä
paljonkaan kyselty. Kerhoiltoja jär-
jestettiin usein, ja niissä käytiin
tutustumassa mm. autoliikkeisiin tai
toimistolle oli kutsuttu joku vieras.
Esimerkiksi tänä vuonna Sisu-Au-
ton tiloissa oli kerhoilta isäntänä
Heikki Haaksiala.

Myös Keimolan Moottorirata oli
jo toiminnassa, ja siellä mm Espoon
Autokoulun omistaja Keijo Virtanen
koulutti jäseniä nopean ajon saloi-
hin. Lisäksi jäsenet olivat hommis-
sa kaikissa siellä ajetuissa kilpai-
luissa, eikä ollut pulaa vapaaehtoi-
sista. Ja oltiinhan hommissa Ahve-
niston moottoriradallakin muuta-
man kerran. Ahvenisto avattiin ke-
sällä 1967. Reviirit olivat tuolloin
isommat, kuin nykyisin. Ennen pää-
tettiin aamulla, että nyt lähdetään
rallia katsomaan Joensuuhun.

Bembölen kartingrata oli valmis-
tunut Espooseen jo 1963, ja rataa
isännöi MHF.

FK toiminta aloitettiin Bembölen
radalla aktiivisesti. Järjestettiin kan-
sallisia kilpailuja, SM-kilpailuja ja
jopa ensimmäiset Suomi - Ruotsi
maaottelut. Tätä kisaa varten mei-
dän piti mm hankkia Ruotsista sään-
nöt, jotka suomennettiin.

"Sääntöjen suomennus tapahtui
muistaakseni allekirjoittaneen mel-
koisella avustuksella, vaikka olin
koulussa vitosen oppilas" ( Seppo
Räisänen).

Maaotteluissa olikin vuosikausia
todella kiihkeät tunnelmat. EUA:n
tähti, Mikael Sundström oli jatku-
vasti ruotsalaisten silmätikkuna. Kun

kisa ajettiin Ruotsissa, eliminoitiin
Mikko kisasta ulos ensimmäisessä
kaarteessa, siihen hommaan oli oi-
kein nimetty kilpailija Ruotsin jouk-
kueessa. Taas Suomessa ajetuissa
kilpailuissa vastaavasti Ruotsin pa-
ras ukko työnnettiin tylysti radalta
ja Mikkoa "suojeltiin" joukolla. Bem-
bölen kilpailuissa tapahtui sellais-
takin, kun Mikko oli paalulla ja
lähettäjänä toimi Jukka Wendelius,
tapahtui Jukan lipunheilutus Mikon
jalanliikkeiden mukaan eli ensiksi
painoi Mikko kaasun pohjaan ja sit-
ten heilutti Jukka lähtölippua.

FK radalla EUA toimi lähinnä kil-
pailujen järjestäjänä ja MHF hoiti
rataa muuten. Vasta 1970 luvun
loppupuolella EUA alkoi kiinnostua
nuorisotyöstä ja seuraamme perus-
tettiin mm Nuorisojaos hoitamaan
nuorison kasvatusta.

26.5.  järjestettiin  Keimolassa
FK-kisa, jossa oltiin mukana, ja 28.5
oli vuorossa Naisten ST-Ajot. Talous
oli tuolloinkin tiukoilla ja mm arpa-
jaisia suunniteltiin, sekä toimisto-
tila puuttui edelleen, eli ei kovin
paljon ole muuttunut toiminta ja
murheet nykypäivästä.

Puheenjohtajana seurassa oli
Osmo Tommola ja sihteerinä Timo
Sundberg. Seuraan alkoi liittyä var-
sin nimekästä joukkoa: Ensimmäi-
nen liittynyt jäsen oli pöytäkirjojen
mukaan Erkki Kiviluoma  ja muita
mm Rafu Huhta, Holger Laine, Rai-
ner Vörlin, Nils Lilljeström, Henrik
Skogström, Eila ja Seppo Räisänen,
Jorma Laaksonen, Carita Ekroos,
Esko "Piikki "Laitinen, valtakunnal-
lisestikin kuuluisa poliisi Espoosta,
Lauri Vepsä, Kalevi Vainio, Erkki
Pätiälä (Espoon apulaiskaupungin-
johtaja), Marjatta Laine, Olavi Lai-
ne (nykyisin kotiseutuneuvos), Jas-
ka ja Irja Lindfors, Anja Englund,
Stina Meriheinä jne. Tosin silloin
kaikki olivat herroja ja rouvia tai
esim. insinöörejä, eli joku titteli oli
oltava.

EUA:n alkuaikoina oli toiminnas-
sa mukana myös paljon aktiivisia
naisia, kuten esim. Marjatta Laine,
Eila Räsänen, joka perusti UA:lle
Naisjaostonkin, Irja Lindfors ja Anja
Englund jne.

1968 liittyi seuraan myös Atte,
Jyrkin isä, Järvilehto. Jyrki ei ollut
vielä edes FK-iässä, mutta Atte osal-
listui ainakin kartturina ralleihin,
Mika (TV-kommentaattori) Arpiai-
nen, Mikael Sundström, Kaj Fyhr-
qvist, Pauli Silvennoinen, Henry
Snabb, Pertti Lindberg, ja neiti Tar-
ja Lind, hänestä muuta tietoa ei
olekkaan arkistoissa.

1960-luvulla Suomen  teillä oli
vielä vapaat nopeudet ja ainoas-
taan taajamien keskustoissa nope-
usrajoituksia. Autokanta alkoi 60-
luvun lopulla kasvaa voimakkaasti
ja vuosittain kuoli liikenteessä pa-
himmillaan yli 1000 ihmistä. Kil-
pailujen järjestäminen oli suhteel-
lisen helppoa, sillä lupia esimerkik-
si ralleihin ei paljoa kyselty. 1950
luvulla ST ja ralli olivat  lähes sama
asia, ST:ssä piti suunnistaa tarkem-
min ja rallissa ei ollut "paljoa" suun-

nistuskikkoja. Ralleissakaan ei pi-
kataipaleita merkitty mitenkään vie-
lä 1950 ja 1960 lukujen vaihteessa,
eikä niitä ollut suljettu välttämättä
muulta liikenteeltä, joten kartturia
tarvittiin nimenomaan karttaa lu-
kemaan. Vasta 60-luvun puolivälis-
sä alettiin eriyttää ralleja ja ST-
ajoja tosissaan toisistaan.

Ralliautot tunnisti aluksi siitä,
että konepelti oli maalattu  eriväri-
seksi kuin muu auto (yleensä mus-
ta), pölykapselit oli poistettu ja
joillain oli oikein ralliteipit autos-
saan. Kuljettajien ja autojen turva-
varusteita ei tuolloin ollut; autois-
sa ei ollut aina edes turvavöitä eikä
turvakaaria. Mainittakoon, että ko-
kokaari tuli pakolliseksi vasta 1979.
Kuljettajan ajoasu oli usein tavalli-
nen puku, valkoinen paita ja kravat-
ti kaulassa. Kypärien käyttö radalla
oli jo pakollista, mutta ralleissa vasta
1960 luvun puolivälissä se määrät-
tiin pakolliseksi. Mm Vauhdin Maa-
ilma muistutti kilpailijoita kypärän
terveellisyydestä jutussaan 500-ral-
lissa 1966: "Tarkoitus on pitää ky-
pärää koko EK:n ajan päässä, eikä
vain lähdössä ja maalissa. Kyllä sen
tupakan kerkiää tauollakin polttaa".

Nykyiset Historic -luokan ralliau-
tot eivät siis muistuta aikalaisiaan
kovinkaan paljon, onneksi.

No niin, taidettiin vähän poiketa
aiheesta, eli EUA:n ensimmäisestä"
viidestä vuodesta", joten asiaan.
EUA:n jäsenmäärä kasvoi voimak-
kaasti edelleen ja 30. 6. 1968 oli
jäseniä seurassa jo 110. Syksyn ai-
kana oli ohjelmassa vielä mm naa-
miaiset (pääsymaksu 5 mk), pikku-
joulut (60 henkilöä).

1969:
Seuraavana vuonna  puheenjoh-

tajana oli Keijo Virtanen ja ohjel-
massa oli jäärataa Pitkäjärvellä. Kei-
jo Virtanen esitti kaitafilmin Monte
Carlo-Rallista kerhoillassa, oliko itse
kuvattu?, retkiä, ST-ajoja ja vielä
Anjan S-ajo, kisan nimi tuli tekijän
eli Anja Englundin nimestä, 10.4
kevätkokous, ja 18.9 syyskokous,
jonka pöytäkirjakin puuttuu.

1970:
Kun vuosikymmen vaihtui, pu-

heenjohtajaksi valittiin Lauri Vepsä
ja jäseniä oli huhtikuun lopussa
125 jäsentä ja tarjonta edellisvuo-
den kaltaista. Kerhotilaksi oli saatu
Kilon vanha VPK:n talo, eli se kel-
tainen talo radan yli kun mennään,
tiukka oikea, ja vasemmalla mäellä.

Tosin paljon tiukempi oli loiva
vasen ennen junarataa. Siinä ora-
pihlaja-aidassa "rypi" aina jokunen
UA:lainen tullessaan kerhoiltaan
tiistaisin. Timo Sundberg, joka oli
kaupungin mittausosastolla töissä
sai vuokrattua seuran ensimmäisen
oikean kerhotilan kaupungilta, joka
olikin käytössämme kymmenisen
vuotta.

EspUA:n muut kokoontumispai-
kat 1967-2002, ehkä näin?

1. Master Radioliike, Lähderanta
2. Ok-talo ,Vantaa, Kari Aulan-

kosken kellarissa, vuokra oli pari
kuormaa soraa pihalle

3. Kilo, Kilon vanha VPK:n talo
4. Automuseo, Pakankylä
5. Bemböle, Kahvituvan vieressä,

Kuninkaantie 2
6. Vantaan UA:n kanssa yhteinen,

Rajatorppa, Vantaa
7. Kauklahti, Kuninkaankartanontie
8. Kauklahti, Sierakiventie 13, eli

nykyinen toimisto.
 Lisäksi kesäisin  Bembölen Kar-

tingradalla on toiminut sivukontto-
ri niin kauan kun rata on ollut
EspUA:n hallinnassa. Kerhoiltoja on
lisäksi pidetty  tiistaisin: Mankkaan
Makasiinissa, Kauniaisten Nuorisota-
lolla ja Bembölen Kahvituvalla.

Alkuvuosina aktiivisuus jäsenis-
tön keskuudessa oli erittäin kovaa,
sillä 1970-luvun kerhoilloissa  saat-
toi olla yli 100 jäsentä mukana eli
lähes kaikki, koska  muuta  vapaa-
ajan tarjontaa ei ollut niin paljon,
kuin nykyisin. Jyväskylän Suurajois-
sakin 70-luvulla oli EspUA:laisia jopa
20 autokuntaa kimpassa kisaa kat-
somassa.

 Aktiivisia kilpailijoita jäsenistä
oli myös suuri osa. Lähestyttäessä
1980 lukua, saattoi arki-illan Pikis-
tä olla ajamassa reilusti yli 50 autoa

Akrobaatti ylhäällä on lähettäjä, joka tässä
päästää haastelähdön kiemuroihin. Vasem-
malla Timo Mäkinen, Nisse Eklund, Matti
Brännare ja Heikki Liedes ja oikealla Pentti
Airikkala, Hasse Laine ja Atski Wassman.
Tilanne kehittyi heti startin jälkeen siten,
että Atski tömähti Hassen piiputtavan lait-
teen perään, ja että Atski (edellä) ja mikro
(perässä) lensivät Hassen ohi kuin ohjuk-
set.
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Nimi:

Katuosoite:

Postinro ja -paikka:

Henkilötunnus:

Ammatti:

Puh.koti:

Matkapuhelin:

Sähköpostiosoite:

Mahdolliset kotisivut:

Jäsenyys muissa
moottoriurheiluseuroissa:

Minua kiinnostaa (alleviivaa):
AS, JM, Karting, Off-Road, Pienoisautot, Ralli, Rata,

Muu, mikä?

Haluan toimia (alleviivaa): Kilpailijana, Toimitsijana

Minulla on toimitsijalisenssi:
mikä ja mikä taso?

Päiväys ja allekirjoitus:

Hyväksytty jäseneksi:

JÄSENHAKEMUS
Pyydän, että minut hyväksytään Espoon 
Urheiluautoilijat ry:n jäseneksi. Samalla sitoudun 
noudattamaan  yhdistyksen sääntöjä.

Ruokaravintola 
avoinna joka päivä klo 11-24,

Yökerho avoinna pe-la 21-04

Kuusiniemi 7, 02710 Espoo, 
Puh. 010 548 8170

Ravintola 
Laguna
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Hyvän asian puolesta ?
Aiemmin tehtiin Suomessa isoken-
käisten toimesta lähes mitä vain ja
usein salaa. Saastutettiin luontoa,
tuhottiin valkoselkätikan kotimet-
sät, rakennettiin miten ja minne
haluttiin jne. Nyt on tilanne muut-
tunut päälaelleen, vai onko? Tä-
män päivän tunnussana on valitus
ja taas valitus.

Kun ns. aktivistit ja kaikenmaail-
man viherpiipertäjät ovat oppineet
valittamisen taidon, ollaan menty
ojasta allikkoon. Asiasta kuin asi-
asta saadaan  valitus aikaiseksi ja
valituskierre jatkuu portaasta toi-
seen vuosikausia. Kun yksi valitus
hylätään, niin kaverit jo värkkää-
vät uutta. Eivät taida tietää itse-
kään miksi tai mitä vastaan, mutta
kivaa se lienee ?

Nämä kansalaiset , jotka vaalivat
oikeuksiaan esimerkiksi naapuri-
kunnan alueella tai naapurimaassa
aiheuttavat valtavia kustannuksia
yhteiskunnalle ja tärkeidenkin
hankkeiden viivästymisiä vuosikau-
sia. He eivät useinkaan esitä (vii-
saasti kyllä) esimerkiksi ehtoja tai
yksilöityjä vaatimuksia, joista voi-
taisiin neuvotella. He vain esittä-
vät asian hylkäämistä. Jos kaikki
heidän vaatimuksensa toteutuisi-
vat, miten kävisi Suomen ? Jos
satamia, teitä ja tehtaita ei enää
rakennettaisikaan, kuka maksaisi
valittajien ruuan?

Tässä vuodatuksessa on tieten-
kin kyse EspUA:n suunnittelemasta
kartingradasta kaatopaikka-alueella
Kulmakorvessa, joka uhkaa viiväs-
tyä valitusten takia jopa vuosia.
Eihän asiamme maailmanlaajuisesti
kovin tärkeä ole, mutta nuorison
hyvän harrastuksen jatkumisen kan-
nalta meille tärkeä.

Nämä lähes ammattimaiset vali-
tusten kyhääjät kiertävät laajalla
alueella talosta taloon hakemassa
nimiä adresseihinsa, milloin mitä-
kin asiaa vastaan ja nyt kartingra-

taa vastaan. Tietenkin esimerkiksi
Nuuksion alueella asuva tavalli-
nen ihminen on helppo käännyt-
tää kauhukuvia luovan nimenha-
kijan asian puolelle. Huvittavaa
on kuitenkin se, kun alueella asu-
vilta EspUA:n jäseniltä ei nimikir-
joituksia tulla edes kyselemään, ei
tietenkään, sillä nimet haetaan
vain ns. samaa mieltä olevilta.

Kun minun pihani läpi suunni-
tellaan moottoritietä, olen tietys-
ti oikeutettu peräämään oikeuk-
siani ja valittamaan asiasta ja
Nuuksion alueella asuvilla on oi-
keus saada tietää, onko radasta
heille haittaa, ja kohtuutonta hait-
taa ei tietenkään saa olla. Mutta
kartingradan välittömässä lähei-
syydessä ei asu kukaan. Nelitahti-
siin koneisiin siirryttäessä ei me-
lukaan ole ongelma ja suurin me-
lusaaste lienee alueelta kuuluva
lasten huuto ja taitavat kaato-
paikka ja valittajien hevosetkin
haista pahemmalle kuin me.

Kun Suomen toiseksi suurim-
man kaupungin asemakaavoja laa-
ditaan, joudutaan tekemään komp-
romisseja, sillä ei Espoossa voi
olla kuin maaseudulla. Jos asu-
taan kaupungissa, on sen edut ja
haitat hyväksyttävä.

Tulevaa rataa vastustetaan siis
periaatteessa (mikä se lieneekin)
ja tosiasiat eivät merkitse mitään.
Jos melu ei olekaan liian kova,
niin hiljaisuus ahdistaa.

Kuitenkin olisi suotavaa sovi-
tella eri näkemystä olevien ryhmi-
en edut toistensa kanssa, sillä
olen varma, että me kaikki mah-
dumme tähän kaupunkiin. Mei-
dänkin edut on huomioitava asiaa
käsiteltäessä, tai muuten teen va-
lituksen Nuuksiosta. Vaadin luon-
nonkauniin alueen tyhjentämistä
asukkaista ja sen  luovuttamista
kaikkien espoolaisten virkistys-
käyttöön                                 Pera

ja Ensikertalaisen ST-kisassa osan-
ottajia niin paljon että kartat lop-
pui kesken, eli tulijoita olisi ollut
60-70 kilpailuparia. Oli aivan itses-
tään selvää, että jos UA:ssa jotain
järjestettiin, sinne oli lähes velvol-
lisuus mennä.

Elettiin siis vuotta 1970 ja auto-
urheilu kehittyi huimin askelin koko
Suomessa, toimintaa oli paljon, uu-
sia jäseniä liittyi UA-seuroihin koko
ajan lisää, oli menossa oikea buu-
mi.

Ensimmäiset lentävät Suomalai-
set olivat esittäytyneet maailmalla:
Timo Mäkinen, Rauno Aaltonen,
Pauli Toivonen, Hans Laine, Leo
Kinnunen ja sekä moottoripyörällä
Jarno Saarinen jne.

 Myös autourheilu muuttui, sillä
yhä lisää sääntöjä ja määräyksiä
tuli mukaan kuvaan ja myös yleiset
nopeusrajoitukset haittasivat vä-
hän (ei paljoa) harrastamista. Aluksi
nopeusrajoitukset koskivat  vain
taajamia, mutta pian Espooseenkin
suunniteltiin yleistä koko kauppa-
laa koskevaa rajoitusta. Gösta Lönn-
gerg ehdotti aikanaan rajoitukseksi
60 km/h, mikä sopisi paremmin
autojen välityksille kuin voimaan
tullut 50 km/h. Taajamien ulkopuo-
liset rajoitukset olivat alussa voi-
massa vain juhlapyhinä ( juhannus,
joulu jne), mutta pian maahan saa-
tiin yleisrajoitus voimaan 80 km/h.

 UA-liitossa alettiin puhua am-
mattimaisemmasta otteesta ja liit-
to alkoi kouluttaa jäseniä erilaisilla
kursseilla. 1970 luvulla alkoi kuu-
lua myös ensimmäisen kerran nuri-
naa siitä, miksi Autoliiton AKK:lla
on ylin valta Suomessa eli FIA:n
kilpailuoikeudet, vaikka UA-liitto
on ylivoimaisesti suurin autourhei-
luliitto. Autoliittohan oli jo 1930
luvulla aloittanut kilpailutoiminnan
(Eläintarhan-ajot) Suomessa, ja täl-
tä ajalta sille oli myönnetty Parii-
sista oikeudet hoitaa autourheilu-
asioita. Liittoriidat jatkuivat 1980
luvun loppuun, jolloin "perustet-
tiin" nykyinen AKK, joka edustaa

kaikkia autourheilijoita tasapuoli-
sesti ja itsenäisesti.

 1970 jäivät joulujuhlat jostain
syystä pitämättä? Joulujuhlat vie-
tettiin vasta seuraavana keväänä.

1971:
1971 puheenjohtajana oli taas Osmo

Tommola ja sihteeriksi valittiin pitkän
päivätyön EspUA:ssa tekevä Nils Lilje-
ström. Nisse toimi aluksi seuran sih-
teerinä ja kalustonhoitajana. Nissen
kellarissa Laaksolahdessa olivat UA:n
tavarat siistissä järjestyksessä vuosi-
kausia. Nisse muistetaan myös Kalk-
kuna-ajon, Ensikertalaisen ST-kilpai-
lujen  ja muiden kilpailujen paperei-
den jakajana lähtöpaikoilla.
   Kevätkokouksessa hyväksyttiin uu-
det säännöt, joissa mm. tilikausi muut-
tui kalenterivuodeksi ja siirryttiin yh-
den vuosikokouksen järjestelmään. Ti-
linpäätöstä ei tehty laisinkaan, koska
seuralla ei ollut rahastonhoitajaa, mut-
ta toimeen tultiin ilman sitäkin. Tuo-
hon aikaan yhdistyksen toiminta oli
huomattavasti vapaampaa kuin uu-
den yhdistyslain tultua voimaan. Niin-
pä esimerkiksi ennen riitti pitää vä-
hintään toimintansa ja tarpeittensa
mukaista kirjanpitoa eli tulojen ja
menojen ylösmerkkaaminen riitti. "En
usko, että pahoja laiminlyöntejä olisi
tapahtunut. Muistan kyllä, kun eräs
jäsentenvälisen ST-kisan tekijä sanoi,
että hän sai osallistumismaksuina näin
paljon ja kulut olivat nämä. Rahaa jäi
hänelle näin monta markkaa, mä pää-
tin pitää ne. Kukaan ei purnannut
asiasta eli tilitys oli riittävä" kertoo
UA:n monivuotinen kirjanpitäjä Sep-
po Räisänen.

1972:
1972 alettiin suunnitella oman

jäsenlehden tekemistä. Tähän asti
tiedotus oli hoidettu tiedotteilla.
Puheenjohtajana oli edelleen Osmo
Tommola ja sihteerinä Hannu Pit-
känen. Rahastonhoitaja Jukka Star-
kin sisar valittiin Miss Suomeksi.
Jupperilaisen  Raija Starkin valinta
Miss Suomeksi oli iso asia EUA:ssa

Spoorin esi-isä "EUA-5  vuotta"
ilmestyi 1972, mutta valitettavasti
tuosta julkaisusta ei ole jäänyt yh-
tään kappaletta arkistoon (onko
kenelläkään?). 1972 halusivat
EspUA:n jäsenet myös erottua muus-
ta massasta, ja seuralle haettiin
omia tunnuksia. Seuralla oli jo UA-
liiton logosta muotoiltu oma logo
ja seuran väreiksi hyväksyttiin vih-
reä ja musta. Jäsenille alettiin myy-
dä erilaista seuratavaraa. Ensim-
mäisenä otettiin myyntiin vihreä/
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mustat seuratakit, jotka erottuivat-
kin hyvin . Takit toimitti Mika Arpi-
aisen vaatefirma.

Ja näin EUA:n ensimmäiset viisi
vuotta oli kulunut vilkkaan toimin-
nan merkeissä ja seura oli vakiin-
nuttanut asemansa Suomessa.

Seuraavaksi vuodet 1973-1977
Spoorin toimitus
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Hyvän asian puolesta ?
Aiemmin tehtiin Suomessa isoken-
käisten toimesta lähes mitä vain ja
usein salaa. Saastutettiin luontoa,
tuhottiin valkoselkätikan kotimet-
sät, rakennettiin miten ja minne
haluttiin jne. Nyt on tilanne muut-
tunut päälaelleen, vai onko? Tä-
män päivän tunnussana on valitus
ja taas valitus.

Kun ns. aktivistit ja kaikenmaail-
man viherpiipertäjät ovat oppineet
valittamisen taidon, ollaan menty
ojasta allikkoon. Asiasta kuin asi-
asta saadaan  valitus aikaiseksi ja
valituskierre jatkuu portaasta toi-
seen vuosikausia. Kun yksi valitus
hylätään, niin kaverit jo värkkää-
vät uutta. Eivät taida tietää itse-
kään miksi tai mitä vastaan, mutta
kivaa se lienee ?

Nämä kansalaiset , jotka vaalivat
oikeuksiaan esimerkiksi naapuri-
kunnan alueella tai naapurimaassa
aiheuttavat valtavia kustannuksia
yhteiskunnalle ja tärkeidenkin
hankkeiden viivästymisiä vuosikau-
sia. He eivät useinkaan esitä (vii-
saasti kyllä) esimerkiksi ehtoja tai
yksilöityjä vaatimuksia, joista voi-
taisiin neuvotella. He vain esittä-
vät asian hylkäämistä. Jos kaikki
heidän vaatimuksensa toteutuisi-
vat, miten kävisi Suomen ? Jos
satamia, teitä ja tehtaita ei enää
rakennettaisikaan, kuka maksaisi
valittajien ruuan?

Tässä vuodatuksessa on tieten-
kin kyse EspUA:n suunnittelemasta
kartingradasta kaatopaikka-alueella
Kulmakorvessa, joka uhkaa viiväs-
tyä valitusten takia jopa vuosia.
Eihän asiamme maailmanlaajuisesti
kovin tärkeä ole, mutta nuorison
hyvän harrastuksen jatkumisen kan-
nalta meille tärkeä.

Nämä lähes ammattimaiset vali-
tusten kyhääjät kiertävät laajalla
alueella talosta taloon hakemassa
nimiä adresseihinsa, milloin mitä-
kin asiaa vastaan ja nyt kartingra-

taa vastaan. Tietenkin esimerkiksi
Nuuksion alueella asuva tavalli-
nen ihminen on helppo käännyt-
tää kauhukuvia luovan nimenha-
kijan asian puolelle. Huvittavaa
on kuitenkin se, kun alueella asu-
vilta EspUA:n jäseniltä ei nimikir-
joituksia tulla edes kyselemään, ei
tietenkään, sillä nimet haetaan
vain ns. samaa mieltä olevilta.

Kun minun pihani läpi suunni-
tellaan moottoritietä, olen tietys-
ti oikeutettu peräämään oikeuk-
siani ja valittamaan asiasta ja
Nuuksion alueella asuvilla on oi-
keus saada tietää, onko radasta
heille haittaa, ja kohtuutonta hait-
taa ei tietenkään saa olla. Mutta
kartingradan välittömässä lähei-
syydessä ei asu kukaan. Nelitahti-
siin koneisiin siirryttäessä ei me-
lukaan ole ongelma ja suurin me-
lusaaste lienee alueelta kuuluva
lasten huuto ja taitavat kaato-
paikka ja valittajien hevosetkin
haista pahemmalle kuin me.

Kun Suomen toiseksi suurim-
man kaupungin asemakaavoja laa-
ditaan, joudutaan tekemään komp-
romisseja, sillä ei Espoossa voi
olla kuin maaseudulla. Jos asu-
taan kaupungissa, on sen edut ja
haitat hyväksyttävä.

Tulevaa rataa vastustetaan siis
periaatteessa (mikä se lieneekin)
ja tosiasiat eivät merkitse mitään.
Jos melu ei olekaan liian kova,
niin hiljaisuus ahdistaa.

Kuitenkin olisi suotavaa sovi-
tella eri näkemystä olevien ryhmi-
en edut toistensa kanssa, sillä
olen varma, että me kaikki mah-
dumme tähän kaupunkiin. Mei-
dänkin edut on huomioitava asiaa
käsiteltäessä, tai muuten teen va-
lituksen Nuuksiosta. Vaadin luon-
nonkauniin alueen tyhjentämistä
asukkaista ja sen  luovuttamista
kaikkien espoolaisten virkistys-
käyttöön                                 Pera

ja Ensikertalaisen ST-kisassa osan-
ottajia niin paljon että kartat lop-
pui kesken, eli tulijoita olisi ollut
60-70 kilpailuparia. Oli aivan itses-
tään selvää, että jos UA:ssa jotain
järjestettiin, sinne oli lähes velvol-
lisuus mennä.

Elettiin siis vuotta 1970 ja auto-
urheilu kehittyi huimin askelin koko
Suomessa, toimintaa oli paljon, uu-
sia jäseniä liittyi UA-seuroihin koko
ajan lisää, oli menossa oikea buu-
mi.

Ensimmäiset lentävät Suomalai-
set olivat esittäytyneet maailmalla:
Timo Mäkinen, Rauno Aaltonen,
Pauli Toivonen, Hans Laine, Leo
Kinnunen ja sekä moottoripyörällä
Jarno Saarinen jne.

 Myös autourheilu muuttui, sillä
yhä lisää sääntöjä ja määräyksiä
tuli mukaan kuvaan ja myös yleiset
nopeusrajoitukset haittasivat vä-
hän (ei paljoa) harrastamista. Aluksi
nopeusrajoitukset koskivat  vain
taajamia, mutta pian Espooseenkin
suunniteltiin yleistä koko kauppa-
laa koskevaa rajoitusta. Gösta Lönn-
gerg ehdotti aikanaan rajoitukseksi
60 km/h, mikä sopisi paremmin
autojen välityksille kuin voimaan
tullut 50 km/h. Taajamien ulkopuo-
liset rajoitukset olivat alussa voi-
massa vain juhlapyhinä ( juhannus,
joulu jne), mutta pian maahan saa-
tiin yleisrajoitus voimaan 80 km/h.

 UA-liitossa alettiin puhua am-
mattimaisemmasta otteesta ja liit-
to alkoi kouluttaa jäseniä erilaisilla
kursseilla. 1970 luvulla alkoi kuu-
lua myös ensimmäisen kerran nuri-
naa siitä, miksi Autoliiton AKK:lla
on ylin valta Suomessa eli FIA:n
kilpailuoikeudet, vaikka UA-liitto
on ylivoimaisesti suurin autourhei-
luliitto. Autoliittohan oli jo 1930
luvulla aloittanut kilpailutoiminnan
(Eläintarhan-ajot) Suomessa, ja täl-
tä ajalta sille oli myönnetty Parii-
sista oikeudet hoitaa autourheilu-
asioita. Liittoriidat jatkuivat 1980
luvun loppuun, jolloin "perustet-
tiin" nykyinen AKK, joka edustaa

kaikkia autourheilijoita tasapuoli-
sesti ja itsenäisesti.

 1970 jäivät joulujuhlat jostain
syystä pitämättä? Joulujuhlat vie-
tettiin vasta seuraavana keväänä.

1971:
1971 puheenjohtajana oli taas Osmo

Tommola ja sihteeriksi valittiin pitkän
päivätyön EspUA:ssa tekevä Nils Lilje-
ström. Nisse toimi aluksi seuran sih-
teerinä ja kalustonhoitajana. Nissen
kellarissa Laaksolahdessa olivat UA:n
tavarat siistissä järjestyksessä vuosi-
kausia. Nisse muistetaan myös Kalk-
kuna-ajon, Ensikertalaisen ST-kilpai-
lujen  ja muiden kilpailujen paperei-
den jakajana lähtöpaikoilla.
   Kevätkokouksessa hyväksyttiin uu-
det säännöt, joissa mm. tilikausi muut-
tui kalenterivuodeksi ja siirryttiin yh-
den vuosikokouksen järjestelmään. Ti-
linpäätöstä ei tehty laisinkaan, koska
seuralla ei ollut rahastonhoitajaa, mut-
ta toimeen tultiin ilman sitäkin. Tuo-
hon aikaan yhdistyksen toiminta oli
huomattavasti vapaampaa kuin uu-
den yhdistyslain tultua voimaan. Niin-
pä esimerkiksi ennen riitti pitää vä-
hintään toimintansa ja tarpeittensa
mukaista kirjanpitoa eli tulojen ja
menojen ylösmerkkaaminen riitti. "En
usko, että pahoja laiminlyöntejä olisi
tapahtunut. Muistan kyllä, kun eräs
jäsentenvälisen ST-kisan tekijä sanoi,
että hän sai osallistumismaksuina näin
paljon ja kulut olivat nämä. Rahaa jäi
hänelle näin monta markkaa, mä pää-
tin pitää ne. Kukaan ei purnannut
asiasta eli tilitys oli riittävä" kertoo
UA:n monivuotinen kirjanpitäjä Sep-
po Räisänen.

1972:
1972 alettiin suunnitella oman

jäsenlehden tekemistä. Tähän asti
tiedotus oli hoidettu tiedotteilla.
Puheenjohtajana oli edelleen Osmo
Tommola ja sihteerinä Hannu Pit-
känen. Rahastonhoitaja Jukka Star-
kin sisar valittiin Miss Suomeksi.
Jupperilaisen  Raija Starkin valinta
Miss Suomeksi oli iso asia EUA:ssa

Spoorin esi-isä "EUA-5  vuotta"
ilmestyi 1972, mutta valitettavasti
tuosta julkaisusta ei ole jäänyt yh-
tään kappaletta arkistoon (onko
kenelläkään?). 1972 halusivat
EspUA:n jäsenet myös erottua muus-
ta massasta, ja seuralle haettiin
omia tunnuksia. Seuralla oli jo UA-
liiton logosta muotoiltu oma logo
ja seuran väreiksi hyväksyttiin vih-
reä ja musta. Jäsenille alettiin myy-
dä erilaista seuratavaraa. Ensim-
mäisenä otettiin myyntiin vihreä/
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mustat seuratakit, jotka erottuivat-
kin hyvin . Takit toimitti Mika Arpi-
aisen vaatefirma.

Ja näin EUA:n ensimmäiset viisi
vuotta oli kulunut vilkkaan toimin-
nan merkeissä ja seura oli vakiin-
nuttanut asemansa Suomessa.
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PT Logistiikka Oy

Kalliotie 2, 04360 Tuusula. E ja G varastot
Tikkurilantie 10, 01310 Vantaa. 302-305 laiturit
Robert huberin tie 7, 01510 Vantaa. 301-308 laituri

Puh: (09) 685 6050
Fax: (09) 755 7725 Robert Huberin tie
Fax: (09) 7279 1712 Kalliotie 2

E-mail: ptlogistiikka@ptlogistiikka.fi

PT Logistiikka Oy on erikoistunut materiaalivirtojen 
hallintaan. Hoidamme asiakkaidemme puolesta 
tavaran käsittelyn fyysiset toiminnot kuten varastoinnin, 
pakkauksen ja kuljetuksen sekä tarvittavat 
tietojärjestelmät.
  
Logistiikkakeskuksemme sijainti Helsinki-Vantaan 
lentokentän lähellä mahdollistaa tavaran joustavan 
liikuttelun kaikkialle maailmaan, ja tiivis organisaatiomme 
takaa asiakaslähtöisen toiminnan nopeastikin 
muuttuvissa tilanteissa.

Ensisijainen tavoitteemme on tyytyväinen asiakas, ja 
avoin toimintakulttuuri on tärkeä tekijä sen tavoitteen 
saavuttamisessa.

Vastaamme mielellämme asiakkaittemme kysymyksiin 
ja vaihdamme ajatuksia erilaisista toimintamalleista - 
etsimme ratkaisuja sellaisiinkin asioihin, joita ei ehkä ole 
aiemmin tehty Suomessa.

Jos Sinulla on kysyttävää yrityksesi logistiikkaan 
liittyvissä asioissa, ota yhteyttä!

Luotettava kumppanisi
logistiikkaratkaisuissa

HOIDAMME
PUOLESTASI



Nykyajan monipuolinen, nopeasti kehittyvä 
autokanta asettaa suuret vaatimukset autojen 
varaosa- ja lisävarustekaupalle.

Hyvä palvelu edellyttää ammattitaitoa, kokemusta 
ja joustavia toimituksia.

Fixus - Espoo toimiikin yhteistyössä Suomen 
suurimman auto- ja teknisen alan maahantuonti- ja 
tukkuliikkeen Koivunen Oy:n kanssa. 
Tuotevalikoimassa on yli 85.000 nimikettä ja satoja 
laadukkaita tuotemerkkejä joista ohessa vain osa.

Tule tutustumaan laajaan valikoimaan!

Aina palveluksessasi!
Suomeksi ja också på svenska.

Palveleva varaosakauppa Sinun lähelläsi!

Sinikalliontie 1, 02630 ESPOO
Puh. 010 650 500

varaosat@fixusespoo.fi Avoinna: ark. 8 - 17.30  la. 10 - 14
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